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Sídlisku?
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Aj vám sa zdá, že v poslednej dobe čas 
„fičí“ na nejaký fotónový pohon? V náva-
le povinností a v každodennom kolotoči 
stíham iba sledovať, ako sa menia ročné 
obdobia. A tak s povzdychom len konšta-
tujem, že sú tu opäť Vianoce. Tie sú však 
vďaka agresívnym a krikľavým reklamám  
neprehliadnuteľné. Útočia na naše zmys-
ly a snažia sa nám vnútiť niečo, čo mož-
no ani nechceme. Hlavne pocit, že jed-
noducho musíme zabezpečiť veľkolepé  
Vianoce aj za cenu toho, že si požičiame.  
Z najkrajšieho sviatku roka sa stala cirku-
sová atrakcia s prehliadkou veľkej hojnosti  
a konzumu.
Stoly sa budú prehýbať a chladničky 
praskať vo švíkoch od množstva potra-
vín. A po sviatkoch naše smetné koše 
budú prehliadkou toho, čo sme v domác-
nostiach skonzumovali.
Potraviny sa vďaka lacnému dovozu zo 
zahraničia stali dostupnými. Nemusíme 
rozmýšľať, či niečo kúpiť  alebo nie.  Preto 
nás ani netrápi, že plytváme. 
Paradoxom je, že hojnosť potravín ešte 
neznamená, že sa darí našim poľnohos-
podárom. Naša kedysi „výkladná skriňa“, 
ktorú nám svet závidel, teraz živorí a pre-
žíva z roka na rok. Že je ťažké živiť sa u 
nás výrobou potravín, o tom sa dočítate 
v rozhovore s predsedníčkou PDP Rado-
šovce-Paderovce.
Konečne sa rekonštrukcie dočkalo aj naše 
zdravotné stredisko a rekonštrukcia zača-
la aj na objekte hasičskej zbrojnice. 
V novinách prinášame aj správu o tom, 
ako dopadlo stretnutie majiteľov pozem-
kov Kopaníc. 
Posledný štvrťrok býva vždy bohatý na 
kultúrne podujatia. Prinášame o nich 
krátke články. 
Vo virtuálnom svete obec mení svoju 
adresu. Pribudne nám do nej pomlčka.  
Čo nás k tomu viedlo?  Okrem toho sp-
úšťame aj nový web. Chceme ísť s dobou 
a tento okrem moderného dizajnu spĺňa 
aj zákonom predpísané kritériá. Bude si 
na neho treba len zvyknúť a na začiatku 
si ho „preklikať“.
Prajem vám, aby najkrajšie sviatky roka 
boli šťastné a tiché. Nemusia byť naplne-
né tým materiálnym.  
Koniec roka príďte osláviť s nami spo-
ločne. 
A čo v novom roku? Hlavne veľa zdravia 
a pohody. Poprosím všetkých, dajme si 
novoročné predsavzatie: kupujme viac 
slovenských potravín a správajme sa  
k našej Zemi ohľaduplne. Je to náš domov 
- jediný.

V druhej polovici októbra sme zorganizovali novú akciu pod ná-
zvom „Strašiaci“. Informovali sme o nej aj v Blavských novinách. 
Chceli sme dať priestor ľudskej zručnosti, ale aj pomôcť pestova-
teľom tým, že si svoje prebytky zo záhrad  mohli priamo na akcii 
predať, ale aj sa pochváliť a vystaviť vypestované ovocie a zeleninu 
netradičných tvarov. Hoci sa zúčastnilo málo ľudí, všetko prebehlo, 
ako malo – mohli sme si oči popásť na nápaditých výtvoroch rôz-

nych strašidielok, obdivovať velikánske dyne a netradičné tvary zele-
niny. Našiel sa aj jeden  predajca, ktorý ponúkol kvalitný slnečnicový 
med. Vyhodnotili sme „naj“ strašiakov a „naj“ netradičnú zeleninu. 
Budúci rok chceme dať akcii inú formu, aby si prišli na svoje aj zá-
ujemcovia o kúpu jabĺk. Tiež dať priestor predajcom orechov, ze-
leniny, ovocia i vlastných výrobkov, ako napríklad džemu, štiav  
a podobne. Na záver ďakujeme všetkým, ktorí si našli čas a zapojili 
sa. Viac fotiek nájdete na webovej stránke obce.

text: M.R.
foto: BH, M.R.

VrÁťmE VianOciam tO,
čO ich rOBilO VianOcami

Ako ten čas letí. Nedávno sme boli mno-
hí deťmi a dnes už naše deti majú deti. 
Ponárame sa do myšlienok, vraciame 

sa do detských čias a hovoríme si, že vtedy boli 
vianočné sviatky najkrajšie. Áno, boli najkraj-
šie, ale vďaka našim rodičom, na pleciach kto-
rých boli všetky starosti. Možno aj vďaka tomu, 
že nebolo hojnosti tovarov, na všetko sa čakalo 
v dlhých radoch a každý bol spokojný s tým, čo 
zohnal. To, čo odjakživa patrilo k Vianociam, 
bolo vždy. Oblátky, med, ryba a majonézový 
šalát. Deti sa tešili na Ježiška a potešili sa kaž-
dej maličkosti. Dnes máme všetko, ale vytratilo 
sa to duchovno a konzumná spoločnosť na nás 
útočí z každej strany. Chceme potešiť svojich 
najbližších množstvom darov, ale neuvedo-
míme si, že oni majú z darčeka radosť len do 

doby, kým ho nerozbalia. Potešia sa, aby sme 
neboli sklamaní, a darček odložia. Možno ešte 
do nového roka ho niekoľkokrát chytia do rúk 
a potom už má svoje miesto v skrini alebo na 
poličke. No a prejde mesiac, pol roka alebo rok 
a my si už nepamätáme vec, ktorú sme mali 
pod stromčekom. Ale na stisk svojho najbliž-
šieho, svojej mamy nikdy nezabudneme, lebo 
úprimné objatie a láska sa nedajú kúpiť. 
Prajem vám šťastné a veselé sviatky, aby sa ka-
ždý člen rodiny s radosťou vracal domov, aby 
pekná spomienka bola tým najkrajším darom, 
darom na celý život. Užite si pokoj a lásku  
v kruhu svojich najbližších. V novom roku 
vám prajem pevné zdravie, šťastie, pokoj, veľa 
pracovných a osobných úspechov.  

Božena Krajčovičová

Strašiaci 

cEna tEpla z pary 
prEstÁVa Byť zauJímaVÁ

Určite mnohí majú takú skúsenosť, že 
keď sa začne rozprávať o teplofikácii 
pred niekým, kto nepozná súvislos-

ti, myslí si, že u nás ju máme zadarmo, lebo 
sa jedná o odpadové teplo. No skutočnosť je 
iná. Teplo sme mali za prijateľnú cenu do pri-
vatizácie Slovenských elektrární. Príchodom 
talianskeho majiteľa Slovenské elektrárne 
zvýšili cenu v súlade s rozhodnutím Úradu 
pre reguláciu sieťových odvetví. V tom čase 
obec vyrokovala, aby  toto zvýšenie nebolo 
jednorazové, ale aby sa postupne cena tepla 
zvyšovala počas piatich rokov. 

Odvtedy je už deväť rokov a ceny tepla neustále 
rastú. Keď si už myslíme, že cena by mala byť 
konečná, zmení sa systém výpočtu a ceny tepla 
znova rastú. Do roku 2015 sa podarilo vyro-
kovať zľavu v rozmedzí 2 – 6 %.  Žiaľ na rok 

2016 sa to už nepodarilo. ENEL odpredával 
elektrárne a nový majiteľ bol známy až v dru-
hom polroku 2016. V novembri sme už mali 
informáciu o vývoji cien tepla na rok 2017, 
ktorý nie je pre našich občanov priaznivý. Aj 
preto som si dohodla stretnutie s predsedom 
predstavenstva a generálnym riaditeľom SE a.s. 
Ing. Bohumilom Kratochvílom. Stretnutie sa 
konalo posledný novembrový týždeň a po ne-
formálnom rozhovore prišla na rad cena tepla. 
Riaditeľa som informovala, že každý občan má 
možnosť pripojiť sa aj na iný zdroj tepla – plyn, 
že občania nie sú spokojní s vývojom cien tepla 
a podľa vyjadrení niektorých -  uvažujú o na-
pojení na tento zdroj.  Pre ilustráciu prikladám 
tabuľku vývoja cien od roku 2010. Do roku 
2010 nemáme údaje k dispozícii.  K uvedeným 
cenám je potrebné prirátať ešte 20 % DPH. 

V trecú októbrovú sobotu póbede bola u nás v Jaslovských Bohuni-
cách veselá akcija. A to sútaž o najkrajšého dzinového strašáka. 
Táto sútaž bola spojená s výstavu netradičných plodov ze záhrad. 
Obyvatelé mohly donést aj prebytky ze  svojej úrody na predaj. To 
šak bola býda, len jeden ščelár donésol svoj výrobek a to mad, sla-
dučký jak mad. Šikovné gazdzinky dva dny pékly zákusky a slané 
pečivo. Pre našich naščevnýkov prychystaly čaj aj kávu. No súta-
žácí a obecenstvo sa nehrnulo do Spoločenskej mýsnosci. Čeho sa 
báli? Dzinových hláv, alebo inačích strašákov? Fotákov alebo ne-
dajboch kamery? Aj ket strašáci cerily zuby, ináč boli neškodný.  
A kameraman, ten sa ukázal z novú frizúru, též nikemu neublí-

žil. A šeckých nás strážil štvornohý kamarád. Z teho hava (tak ho 
drobci volali) maly najvačú radost dzecúrence. Nebáli sa ho, any on 
ich. Bolo veselo, bolo aj vyhodnocený, boli aj ceny. No len tá úbohá 
účast, tá mrzela nás šeckých, aj uvítací výbor. Čeho sa báli, že ich 
došlo tak málo? Nékerý sa stažujú že sa v obci nyšt nerobý. Jak sa 
spravý, účast sa dá zrátat na prstoch dvoch-troch rúk. Ale pozor! 
Jak na najblyšej starostlivo prychystanej akciji bude slabá náščeva, 
zavolám šeckých mojich známych z Trnavy (verte mám ich fúru) 
aby došly. Šak ony sú nebojácny, určite sa zúčasná. A potom, keho 
to bude hamba?

Bapka Blašková

Čeho sa bojá? Rok Variabilná zložka Fixná zložka
2010 0,0028 106,8925
2011 0,0019 113,8405
2013 0,0019 138,1380
2014 0,0021 148,5000
2015 0,0023 149,5000
2016 0,0025 159,7202
2017 0,0027 166,8789

Dohodli sme sa, že svoje požiadavky predlo-
žím písomne a vedenie SE a.s. sa bude nimi 
zaoberať. Do uzávierky novín sme ešte žiadnu 

odpoveď nedostali. O výsledku vás budeme in-
formovať.

Božena Krajčovičová
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Poslanci vzali na vedomie:
uzn. 348/VII – kontrolu plnenia uznesení
uzn. 349/VII - správu o stave konkurzného 
konania na spoločnosť Regatel s.r.o.
uzn. 358/VII - Monitorovaciu správu pro-
gramového rozpočtu obce k 30.06.2016, 
uzn. 359/VII - rozpočtové opatrenia č. 20 
- 31/2016,
uzn. 362/VII - správu o prerokovaní a po-
stupe obstarávania, stanoviská a pripom-
ienky, ktoré boli v zákonnej lehote prero-
kovávania vznesené k návrhu a stanovisko 
Okresného úradu Trnava k návrhu Zmien 
a doplnkov 03/2015 Územného plánu obce, 
uzn. 371/VII -  informácie zo zasadnutí ko-
misií pri obecnom zastupiteľstve    

Schválili:
uzn. 350, 351/VII – správy o výchovno-vzde- 
lávacej činnosti riaditeľa ZŠ s MŠ a riaditeľ-
ky ZUŠ,
uzn. 352, 354/VII -  informácie o pedago-
gicko-organizačnom a materiálno-technic-
kom zabezpečení výchovno–vzdelávacieho 
procesu v školskom roku 2016/2017 v ZŠ  
s MŠ a ZUŠ,
uzn. 353, 355/VII - školský vzdelávací pro-
gram ISCED 1 a ISCED 2 v školskom roku 
2016/2017 v ZŠ s MŠ a ZUŠ ,
uzn. 356, 357/VII - koncepčný zámer roz-
voja ZŠ s MŠ a ZUŠ do roku 2020,
uzn. 360/VII - VZN č. 99, mení a dopĺňa 
VZN č. 94 o určení výšky dotácie na prevád-
zku a mzdy na žiaka ZUŠ a dieťa MŠ a škol-
ských zariadení so sídlom na území obce 
na rok 2016 a záujmové vzdelávanie detí  
s trvalým pobytom v obci, ktoré navštevujú 

centrá voľného času mimo územie obce,
uzn. 361/VII - úpravu rozpočtu obce Jas- 
lovské Bohunice na rok 2016 č. 4 (viď. ta-
buľka č.1),
uzn. 362/VII - Zmeny a doplnky 03/2015 
Územného plánu obce, vyhodnotenie sta-
novísk a pripomienok uplatnených pri pre-
rokovaní návrhu a VZN č.100, ktorým sa 
vyhlasuje záväzná časť Zmien a doplnkov 
03/2015 Územného plánu obce,
uzn. 364/VII - rozšírenie podnikateľskej 
činnosti obce o poskytovanie stravovacích 
služieb - výroba hotových jedál pre výdajne,
uzn. 365/VII - poskytovanie príspevku 1€ 
na obed starobným a invalidným dôchod-
com s trvalým pobytom v obci,
uzn. 366/VII – spôsob odpredaja nehnuteľ-
ného majetku obce, novovytvorenú parcelu 
č. 249/630 v k. ú. Bohunice, Stanislavovi  
a Marcele Mičekovým,
uzn. 367/VII - spôsob odpredaja nehnu-
teľného majetku obce v k. ú. Bohunice no-
vovytvorená parcela č. 250/130, Ing. Mgr. 
Petrovi Gbelcovi,
uzn.368/VII – odkúpenie pozemku,  
v k. ú. Bohunice,  v cene 10 €/m2, parcela č. 
250/128, z majetku Ing. Mgr. Petra Gbelca, 
uzn. 369/VII – prenájom nebytových pries-
torov v areáli Amfiteátra, 456 m², firme 
M.S.TT, s.r.o., Radlinského 1, Trnava,
uzn. 370/VII - prenájom nebytových pries-
torov 12 m² v budove zdravotného strediska 
firme RH Pro, s.r.o. Lipová 640/37, Jaslovské 
Bohunice ako prípad hodný osobitného zre-
teľa, ktorým je zmena právnej formy pôvod-
ného nájomcu,
uzn. 372/VII - člena Komisie bytovej, so-

ciálnej, obchodu a služieb Ing. Mariána 
Vajdečku,,
uzn. 373/VII – rekonštrukciu kúpeľne ná-
jomcu Romana Spěváka v nevyhnutnom 
rozsahu,
uzn. 374/VII – cenu predaja pozemkov na 
IBV 44 €/m2 bez DPH, 
uzn. 375/VII – súhlas majiteľom susedi-
acich  pozemkov so spevnenom plochou 
za poštou,  na osadenie vstupnej bránky  
v múre, ktorý obec vybuduje na svojom po-
zemku, resp. súhlas majiteľovi, ktorý má už 
bránku osadenú v oplotení, ktoré si zreali-
zoval sám, vstup na uvedený pozemok bude 
povolený so súhlasom obce,

Neschválilo:
uzn. 363/VII - VZN č. ... o verejnej kana-
lizácii, odpadových vodách, vodách z povr-
chového odtoku, spoplatňovaní spracovanie 
odpadových vôd a zneškodňovaní odpado-
vých vôd zo žúmp na území obce

Ukladá:
uzn. 362/VII - zabezpečiť zverejnenie VZN 
č.100, označiť textovú časť, hlavné výkresy  
a záväznú časť schvaľovacou doložkou, 
vyhotoviť o obsahu Zmien a doplnkov 
03/2015 územného plánu Registračný list  
a spolu s kópiou uznesenia o schválení do-
ručiť MDVaRR SR a zabezpečiť jeho ulože-
nie na Okresnom úrade Trnava.
Uznesenia sú krátené, plné znenie zápisnice 
nájdete na webe obce.

BH

pozemky na dubovej sa budú predávať za 44 € bez dph 
zo zasadnutí zastupiteľstva 

Tabuľka č.1
Úprava rozpočtu č.4/2016

Príjmy R po úprave č.3 Úprava R R po úprave č. 4

Bežné 4 062 979 +25 080 4 088 059

Bežné školstvo 401 902 +1880 403 782

Bežné Zar. pre seniorov 261 045 261 045

Bežné spolu * 4 725 926 +26 960 4 752 886

Kapitálové * 51 600 51 600 

Finančné operácie* 732 241 732 241

Príjmy spolu*** 5 509 767 +26 960 5 536 727

Výdavky

Bežné 2 285 412 +43 000 2 328 412

Bežné školstvo 730 885 +19 248 750 133

Bežné Zar. pre seniorov 309 635 309 635

Bežné spolu* 3 325 932 3 388 180

Kapitálové* 1 992 235 -35 288 1 956 947

Finančné operácie* 182 490 182 490

Výdavky spolu*** 5 500 657 +26 960 5 527 617

Od posledného vydania novín sa zastupiteľstvo zišlo v plnom počte 1x, a to 26.9.2016. V čase vydania novín (Pozn.: uzávierka 2.12.2016) je 
už po zasadnutí zastupiteľstva, ktoré malo na programe schválenie najdôležitejšieho dokumentu obce, ktorým je rozpočet, a taktiež bolo na 
programe aj schválenie VZN o daniach na rok 2017.

Rozpočet školstva originálne kompetencie v €: 
Vlastné príjmy 

Zariadenie Schválený 
rozpočet Úprava Rozpočet

po úprave

Školský klub 900 +133 1 033

ZUŠ 2 480 +1 747 4 227

Spolu 3 380 1 880 5 260

Výdavky 

Zariadenie Schválený 
rozpočet Úprava Rozpočet 

po úprave

Školský klub 21 420 +3 553 24 973

ZUŠ 77 400 +15 695 93 095

Spolu 98 820 19 248 118 068

Viac nevyseparovaného odpadu = vyššie poplatky

Oznamujeme občanom, že kontajnery na sklo, ktoré boli 
rozmiestnené na Novej ulici, pri cintoríne na Hlavnej Jas- 
lovce, Krížnej ulici a v Paderovciach, boli premiestnené 
do areálu Ekodvora z dôvodu, že do týchto kontajnerov 
bol ukladaný odpad, ktorý tam nepatril. Občania môžu 
odovzdávať sklený odpad z domácností na Ekodvore 
počas prevádzkových hodín, t.j., streda od 12.00 hod. – 
17.00 hod. a sobota od 8.00 do 14.00 hod. 

ZD

Oznam

Na sociálnych sieťach, v skupine „Čo nové 
v Jaslovských Bohuniciach“ sa objavila in-
formácia, že pod rúškom tmy pri kontaj-

neroch na sídlisku zastavilo auto a vodička z neho 
do kontajnerov nahádzala tri vrecia odpadu. Bola 
tam uvedená aj ŠPZ, podľa ktorej sme vypátrali 
vlastníka. Samozrejme, bol zo susednej obce. Na 
druhý deň sa prišla jeho vodička na obec ospra-
vedlniť.  Obyvatelia sídliska sa často sťažujú aj na 
našich občanov  bývajúcich v iných častiach obce, 
že títo taktiež vozia odpad do kontajnerov na síd-
lisku. Na jednu stranu je chvályhodné, že sa odpad 
nepovaľuje po okolí, ale zasa každý by si mal  uve-
domiť, že na sídlisku sú kontajnery určené len pre 
ich obyvateľov. Práve preto, že do kontajnerov vozí 
odpad hocikto, sú preplnené, okolo sa povaľuje 
neporiadok, čo môže byť zdrojom rôznych infek-
cií alebo dôvodom premnoženia hlodavcov. Zlé 
svetlo padá aj na niektorých obyvateľov sídliska, 
ktorí veľkorozmerné odpady  taktiež položia len 
tak ku kontajneru. Neraz sa tam objaví matrac ale-
bo rozobraté jadro, WC misa, ale aj batéria od auta 
či olej.  Je také ťažké naložiť to na vozík a odviezť 
do EKOdvora? Autobatéria patrí do nebezpečného 
odpadu, ktorého zber sa vykonáva minimálne dva-
krát do roka, a olej patrí do nádoby pri obecnom 
úrade. EKOdvor je otvorený dvakrát do týždňa, čo 
zatiaľ postačuje.  Naučme sa brať ohľad aj na naše 
okolie.  

Božena Krajčovičová

Voľne stojace 
kontajnery na 
sídlisku lákajú

Určite ste si všimli, že z obce (okrem 
sídliska) zmizli kontajnery na sklo.  
K takémuto riešeniu sme pristúpili  

z dôvodu, že v ich okolí sa neustále povaľova-
li črepiny. Do kontajnerov nosili sklo aj cud-
zí. Neraz pri kontajneroch zastalo auto z inej 

obce a v zhone jeho vodič sklo  položil len 
tak ku kontajneru. Potom stačil už len vietor 
alebo niekto, kto doň iniciatívne kopol. Kon-
tajnery sú skúšobne umiestnené na EKOdvore  
a verím, že si na toto opatrenie každý zvykne  
a nebude sklo hádzať do komunálneho odpa-

du. Učme sa separovať, lebo ako budeme sepa-
rovať, tak budeme aj platiť. Ak sa zvýši produk-
cia nevyseparovaného odpadu, tak sa zvýšia aj 
poplatky za odpad. U nás to v roku 2017 bude 
6 €, v okolitých obciach je to okolo 20 € na oso-
bu za rok.                          Božena Krajčovičová

Do rekonštrukcie KD Paderovce sme v tom-
to roku investovali  100 tisíc €. Rekonštruk-
cia spočívala v zateplení, pristavení bočného 
schodiska a nákladného výťahu. Ten, kto 
mal  v „kulturáku“ niekedy oslavu, vie, že 
podmienky boli veľmi drsné. Kuchyňa tam 
síce bola, ale tmavá, dres zastaraný, zariade-

nie zánovné, schodisko veľmi nebezpečné. 
V roku 2014 bola v kuchyni opravená voda, 
položená nová dlažba aj obklady a zrekon-
štruované sociálne zariadenia. Ešte bolo 
treba zdemontovať železné stropy, zatmeliť, 
vybrúsiť, nalakovať parkety a dať kazetový 
strop aj s osvetlením a môžeme si povedať 

hotovo. Ak sa podarí na budúci rok vo dvo-
re položiť novú dlažbu, s „kulturákom“ bude 
pokoj.  Bude pripravený tak, aby mohol byť 
využívaný na rôzne rodinné akcie, oslavy  
a bude ho môcť využívať aj základná a zá-
kladná umelecká škola, resp. materská škola. 

Božena Krajčovičová

Vynovený kultúrny dom paderovce
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Vyrieši sa parkovanie na sídlisku?

Pri zadávaní zákazky na revitalizáciu síd-
liska bolo hlavnou požiadavkou vyriešiť 
najmä problémy týkajúce sa parkovania 

a odvodu dažďových vôd. Keďže v riešenom 
území dôjde k výmene a rekonštrukcii niekto-
rých sietí, čím sa poškodia jestvujúce spevnené 
plochy, ktoré sú ale mnohé už v havarijnom 
stave, pristúpili sme k návrhu revitalizácie síd-
liska komplexne, pričom sme sa snažili nové 
komunikácie viesť v pôvodnom trasovaní, prí-
padne ich doplniť o nové chodníky, ktoré sú po 
preskúmaní lokality umiestňované v miestach, 
kde si užívatelia „chodníky vychodili“. Pô-
vodné a dnes už nepotrebné spevnené plochy 
budú odstránené a nahradené zeleňou. 

Obec dáva do 
školstva nemalé 

peniaze
Veľakrát rodičia detí navštevujúcich ma-
terskú školu poukazovali na to, že musia 
na začiatku šk. roka deťom kupovať to-
aletný papier a hygienické potreby, že je 
to hanba, že obec peniaze má a nedá na 
hygienické potreby. Je pravda, že obec za 
posledných šesť rokov má na rezervnom 
fonde cca 3 milióny €, ale má plánované 
veľké investície, ktoré zlepšia občanom 
životné podmienky (výmena sietí, nové 
chodníky na uliciach, rekonštrukcia ka-
nalizácie, rekonštrukcia sídliska a pod). 
Na druhú stranu asi máloktorá obec dáva 
do školstva také peniaze ako naša. V roku 
2013 sa MŠ zrekonštruovala za čiastku cca 
650 tisíc €, 35 tisíc € stálo detské ihrisko 
v škôlke. Okrem toho sa nakúpili  hračky, 
vybavilo sa detské dopravné ihrisko, zak-
úpila sa pračka a sušička, čo je zrejme tiež 
výsadou len našej škôlky. V roku 2017 plá-
nujeme nové oplotenie. Zrekonštruovala 
sa základná škola, jej telocvičňa, sociálne 
zariadenia, vymenili sa elektrické rozvody. 
V tomto roku sa vybavili triedy interak-
tívnymi tabuľami. V základnej umeleckej 
škole sa odhlučnili dve triedy minimálne 
v hodnote 30 tisíc €. Nakúpili sa rôzne po-
môcky a veľa ďalšieho.  Máme spracovanú 
projektovú dokumentáciu na rekonštruk-
ciu vnútorných priestorov ZŠ. Projektový 
rozpočet je viac ako milión €. Myslím si, že 
nie je toho málo, čo pre školstvo naša obec 
robí. Hygienické potreby sú fakt už len vn-
útornou záležitosťou školy. Tento problém 
sa snažil aspoň sčasti vyriešiť rodič a náš 
spoluobčan, pán Stanislav Miček, ktorý po 
dohode s obcou do škôlky zakúpil toalet-
né a hygienické potreby. Aj touto cestou sa 
mu chceme poďakovať. 

Božena Krajčovičová

Obec bude mať vo virtuálnom svete novú adresu

Od polovice decembra má obec novú 
webstránku. Po niekoľkomesačnej 
práci, emailovaní a telefonovaní, 

niekoľkých desiatkach hodín strávených za 
počítačom je na svete moderná, prehľadná 
stránka, ktorá je priateľská k smartfónom  
a plná noviniek. Najväčšou novinkou je 
zmena adresy stránky na www.jaslovske-bo-
hunice.sk (názov obce s pomlčkou). S touto 
novinkou je spojená aj zmena emailových 
adries na @jaslovske-bohunice.sk. Zároveň 
na novú adresu prešla aj stránka Bohunky 
(bohunka.jaslovske-bohunice.sk) a mater-
skej školy (ms.jaslovske-bohunice.sk). 

Obec bola nútená prejsť na novú adresu z jed-
noduchého dôvodu - pôvodnú adresu obec ne-
vlastnila a s jej skutočným majiteľom by bola 
spolupráca z dlhodobého hľadiska pre obec 
nevýhodná.
Oproti starej verzii stránky nájdete v tej novej 
históriu oznamov poslaných cez SMS hlásnika, 
naskenované vydania Blavských novín od roku 
1991 (viac ako 100 vydaní), históriu webových 
článkov od roku 2006 vrátane fotografií pri 

článkoch alebo v galérii, históriu poslancov 
obecného zastupiteľstva od roku 1991, kalen-
dár najbližších podujatí, integrované odkazy 
na elektronické služby obce a štátu, prehľad-
nejšiu úradnú tabuľu s históriou od roku 2011, 
odkazy na obecné organizácie a združenia  
a mnoho ďalšieho.

O  nápady a postrehy k pripravovanej web-
stránke sme požiadali aj občanov v minulom 
vydaní Blavských novín a na Facebooku. Do-
tazník vyplnilo 14 ľudí, ktorí mali nasledovné 
pripomienky:
•	 chýbajúca demografia: demografia bude 

zapracovaná v blízkej dobe
•	 archív starých fotiek, matrika obce: pre 

začiatok sme naskenovali chýbajúce čísla 
Blavských novín od roku 1991 do roku 
2003. Ak to bude technicky možné, skú-
sime to aj s obecnou kronikou

•	 informácia o základnej a materskej škole: 
základná a aj materská škola majú svoje 
vlastné webstránky. Odkazy samozrejme 
nájdete aj na webstránke obce.

•	 obecné oznamy: na stránke sa zobrazujú 

oznamy z SMS hlásnika
•	 cintorín online: odkaz na online cintoríny 

nájdete na stránke obce
•	 materiály k obecným zastupiteľstvám: od 

roku 2012 obec zverejňuje pred každým 
zastupiteľstvom podklady, ktoré nájde-
te na úradnej tabuli alebo v sekcii zápisy 
obecného zastupiteľstva

 
Ďalšie pripomienky sa týkali množstva pri-
dávaných článkov o aktuálnych kultúrnych 
udalostiach, aktuálnych investičných akciách v 
obci a celkovo o živote v obci. V prvom rade 
treba podotknúť, že aj napriek tomu, že sa  
o webstránku obce stará iba jedna zamestnan-
kyňa obecného úradu, tak je obecná webstrán-
ka,  čo sa týka obsahu, počtu článkov ako aj 
frekvencie aktualizácie dát, jednou z najlep-
ších webstránok  v okolí. Aj napriek tomu je 
tu priestor na zlepšovanie. To sa však dá dosi-
ahnuť len tak, že do tvorby obsahu webu budú 
zapojení  všetci zamestnanci obecného úradu 
tak, ako sú zapojení do tvorby obsahu Blav-
ských novín.     

MV

  Takto vyzeralo naše Sídlisko asi pred 30 - mi rokmi

Vypracovaná je aj štúdia revitalizácie priestoru 
pred poštou. Významnou zmenou bude najmä 
realizácia bezbariérového prístupu, ktorý je 
navrhnutý pristavením výťahu z bočnej strany.  
Spracovateľom oboch zadaní je Ing. arch. Zu-

zana Horváthová, ART Projekt s.r.o., Trnava.
Všetky obrázky štúdie územného riešenia Síd-
liska nájdete na našom webe.

ZK

     Pri tenisových kurtoch vyrastá 
     nové zázemie    Foto: GN
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Jednou z najväčších investičných akcií, 
ktorú v súčasnosti robí obec, je rekon-
štrukcia hasičskej zbrojnice – presný ná-

zov: Stavba: prístavba a nadstavba hasičskej 
zbrojnice.
Zhotoviteľ je firma HESTON s.r.o. Bratislava, 
ktorá vyhrala vo verejnej súťaži. Termín reali-
zácie je stanovený na 20 mesiacov od prevzatia 
stavby, teda od 19.10. Stavebný dozor vykoná-
va Jaroslav Šprto. Stavebné povolenie č.: Výst. 
BOL-85/2016/Ge-226 zo dňa 22.08.2016.
Po čiastočnom otvorení stavby bol opätovne 
prizvaný statik, aby posúdil jestvujúci stav mu-
riva. Na základe nového statického posúdenia 
bolo rozhodnuté, že požiarna zbrojnica bude 
kompletne  zbúraná  až po základovú dosku.

GN

Zmeny sa  týkajú prechodu televízie Mar-
kíza, Doma, Dajto na platenú službu  
a pripravovanej zmeny televízie JOJ, JOJ 

plus, Wau taktiež na platenú službu.
Markíza, Doma, Dajto od 1.1.2017 do 
31.3.2017 môžu byť prevádzkované bez prístu-
pu na TV kartu. Od 1.4.2017 však budete môcť 
sledovať spomínané programy už len pomocou 
TV karty. Televízne programy JOJ, JOJ plus, 
Wau budú od 1.7.2017 prístupné už len na TV 
kartu a zároveň budú aj spoplatnené.
Prinášame vám nový Cenník služieb spoloč-
nosti Stelartv s.r.o., Lysiná 751, 916 21 Čach-
tice, platný od 1.1.2017. Zmena cenníkov je 
podmienená prechodom komerčných TV 
staníc na platenú verziu.

Od nového roka aj v káblovke po novom

Koncom novembra sa konalo verejné 
zhromaždenie občanov vlastniacich 
pozemky v lokalite Kopanice v Jaslov-

ciach.  Stretnutia sa zúčastnila väčšina pozva-
ných vlastníkov pozemkov,  ktoré sa nachád-
zajú na konci ich záhrad.  Podľa urbanistickej 
štúdie vypracovanej Ing. arch. Petrom Odno-
gom sa uvažuje so záberom záhrad 10,15 m, 
ktoré budú využité na výstavbu inžinierskych 
sietí. Pôvodne sa uvažovalo, že vlastníci túto 
pôdu na tieto účely darujú. Našli sa vlastníci, 
ktorí by  pôdu darovali, napokon z diskusie 

vyplynula požiadavka, aby pôdu obec odk-
úpila v cene 10 €/m2.  Dôvodom tohto návr-
hu je okrem iného aj fakt, že niektoré konce 
pozemkov majú v majetku vlastníci, ktorí nie 
sú ani v príbuzenskom stave s majiteľmi ro-
dinných domov. Práve títo vlastníci nemajú 
žiadny dôvod obci pozemky darovať a asi by 
ju  nedaroval ani nikto z nás. Ďalším dôvodom 
takéhoto riešenia je kanalizácia v týchto mies-
tach, ktorá je síce obecná, ale je vybudovaná 
na cudzích pozemkoch a časom určite vznikne  
z toho problém obci. Návrh vlastníkov bude pre-

rokovaný na obecnom zastupiteľstve a verím, 
že dôvody na jeho schválenie sú dostačujúce  
a s vykupovaním pozemkov sa začne už  
v tomto roku. Podmienkou ale je, že budú  
s tým súhlasiť všetci vlastníci. Ak sa nájde čo 
i len jeden vlastník, ktorý pozemky nepredá, 
tak padne celý projekt, pretože obec nevybaví 
ani stavebné povolenie.  Pozemky na opačnej 
strane by sa mali riešiť malými pozemkovými 
úpravami. 

Božena Krajčovičová

Cable TV mini – pre všetky TV v domácnosti, digitál bez karty
DTV Cena s DPH

MINI – podľa 
aktuálnej ponuky

Mesačne
4,10 €

Štvrťročne
12,30 €

Polročne
24,60 €

Ročne
49,20 €

Cable TV max – pre TV s prístupovou kartou, kódovanie
DTV Cena s DPH

PAY 1 + PAY 2
+ MINI

Mesačne
12,40 €

Štvrťročne
37,20 €

Polročne
74,40 €

Ročne
148,80 €

Cable TV rodina od 4/2017 – pre TV s prístupovou kartou, kódovanie
DTV Cena s DPH

PAY 2 + MINI Mesačne
7,10 €

Štvrťročne
21,30 €

Polročne
42,60 €

Ročne
85,20 €

Pri platbe šekom sa účtuje plus 1 €, pri elektronickej fakturácii na e-mail 0 €.

CAM modul 37 € jednorazovo 
Prístupová karta 
(hlavná) 6 € jednorazovo

Sesterská karta 
k hlavnej karte 0,50 € mesačne

Pre Amiko Impulse T2/C a Wellav nie je 
potrebný CAM modul

Raster programov balíka CABLE TV MINI: 
4,10 €
MINI – STV1 HD, STV2 HD, JOJ *, JOJ PLUS*, 
WAU*, TA3, NOE, LUX, CT1 HD, CT2 HD, 
CT24 HD, SENZI, SLAGER, OCKO + ďalšie 
TV stanice.

Raster programov balíka CABLE TV RODI-
NA: 7,10 € (dostupné od apríl 2017, progra-
mová skladba sa ešte môže meniť )
PAY 2 - MARKIZA HD**, DOMA HD**, DAJ-
TO HD**, NOVA INTERNATIONAL, VIA- 
SAT EXPLOR, VIASAT HISTORY, VIASAT 
NATURE. 

MINI – STV1 HD, STV2 HD, JOJ*, JOJ 
PLUS*, WAU*, TA3, NOE, LUX, CT1 HD, CT 
2 HD, CT 24 HD, SENZI, SLAGER, OCKO + 
ďalšie TV stanice. 

Raster programov balíka CABLE TV MAX: 
12,40 €
PAY 2 - MARKIZA HD**, DOMA HD**, 
DAJTO HD**, NOVA INTERNATIONAL,  
VIASAT EXPLOR, VIASAT HISTORY, VIA-
SAT NATURE. 
MINI – STV1 HD, STV2 HD, JOJ*, JOJ PLUS*, 
WAU*, TA3, NOE, LUX, CT1 HD, CT2 HD, 
CT 24 HD, SENZI, SLAGER, OCKO + ďalšie 
TV stanice. 
PAY 1 - Rozprávka: JIM JAM, NICKELO-
DEON, MINIMAX, CS MINI + dokumen-
tárne: VIASAT EXPLOR, VIASAT HISTORY, 
VIASAT NATURE , DISCOVERY, ANIMAL 
PLANET, FISHING & HUNTING, TLC, 
SPEKTRUM HOME + filmové: JOJ CINEMA, 
FILM +,  AMC, CS FILM, AXN, AXN WHITE, 

AXN BLACK + športové: SPORT 1, SPORT 2 
HD, SPORT 5, EUROSPORT 1, EUROSPORT 
2, NOVA SPORT 1 HD, NOVA SPORT 2 HD + 
varenie: MNAM TV + pre dospelých: SPICE.

Pre prístup služieb PAY 1 a PAY 2 je potrebné 
prístupové zariadenie (CAM+Karta).
CAM modul + karta je pre jeden TV prijímač, 
alebo set top box.
*  tieto TV stanice budú v priebehu roka 2017 
prechádzať na PAY TV na kartu (zmenu pod-
mienil vysielateľ)
** tieto TV stanice budú do konca marca 2017 
zatiaľ dostupné bez karty , v priebehu mesiaca 
apríl 2017 budú kódované a prístupné na PAY 
TV kartu (zmenu podmienil vysielateľ).

Cenník ostatných služieb nájdete na webovej 
stránke obce alebo priamo na www.stelartv.sk. 
Pri poruche alebo pre technickú podporu vo-
lajte 0949 866 751, alebo 0915 706 055. 

MD

K hasičskej zbrojnici bol prizvaný statik

 Hasičksá zbrojnica

Na námestí pred Vianocami pribudne 
vždy stromček. Každý, kto nájde doma 
nejakú tú ozdobu navyše, môže prispieť 
k jeho „zvianočneniu“. Najväčšiu rado-
sť majú z toho tradične deti MŠ, ktoré 
prvé prispeli 7.12. svojimi ozdobami.
Viac fotiek nájdete na webe obce.

Foto: MR

podmienkou je súhlas všetkých vlastníkov

hovoria slová jedného múdreho kňaza  
z Chorvátska. V dnešných uponáhľaných ča-
soch znejú ako utópia. Ľudia a živitelia rodín 
sú častokrát lapení do tempa striedajúceho 
pracovné zmeny a zase len prácu. Verím, že 
to málo čo im zostáva, venujú svojim naj-
bližším a už na iné nezostáva čas. Nastavená 
doba je nekompromisná voči dospelým, ale aj 
voči deťom. A nájsť si čas je čoraz zložitejšie. 
Čas na čítanie dobrej knihy, ktorú nájdem  
v knižnici, čas na prechádzku, na rozpráva-
nie s deťmi, na partnera. Ale aj na vlastný 
oddych, aby sme vedeli ďalej toto všetko „ťa-
hať“. Preto si veľmi vážim, keď si nájdu ľudia 
čas na stretnutia, na návštevu obecných akcií, 

povedať si dobré slovo alebo sa len tak po-
zdraviť. Vzácny čas si nachádzajú aj obetaví 
členovia všetkých obecných združení, ktorí 
po práci vo svojom voľne prikladajú ruku  
k spoločnému dielu. Nezištne. Alebo aj ľudia, 
ktorých „nevidieť“, ale pomáhajú, alebo len 
tak zdvihnú zahodený odpad a dajú do koša. 
Spomeniem ešte moment z mojej mlados-
ti, keď sme hrávali divadlo a vystúpili sme 
s jednou hrou, ktorá sa volala Dvadsiata  
piata hodina. Hrali sme anjelov, ktorí sa prišli 
Bohu ponosovať, že  ľudia nemajú čas. Preto 
sa Boh rozhodol, že ľuďom daruje dvadsiatu 
piatu hodinu. My ako anjeli sme po čase prišli 
Bohu prečítať ďakovné listy od ľudí, v ktorých 

niekto ďakoval, že môže pracovať a stíhať tak 
plány, že mal dlhšiu dovolenku, že mohol byť 
v nákupnom centre dlhšie, deti že mohli byť o 
hodinu viac  pri televízore a tak podobne. Ani 
jeden anjel nemal v rukách lístok, ktorým by 
človek poďakoval za dvadsiatu piatu hodinu, 
vďaka ktorej mohol spomaliť, vhĺbiť sa do 
seba a pomodliť sa. Zaujímavá hra na zamys- 
lenie. Prajem každému, aby mal dostatok 
času na tie najvzácnejšie veci, ktoré chce už 
tak dávno urobiť. Aby ste si našli ten tajomný 
čas, čas na druhých ľudí a čas na seba. Ten, 
ktorý je na nebi, vám ho dopraje.  

MR

Stromček 

„ryba, ktorá žije vo vode, nikdy nemôže povedať, že nemá vodu. 
tak ani človek, ktorý žije v čase, nemôže povedať - nemám čas,“
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aKO sa darí našim pOľnOhOspOdÁrOm?

Dosť často sa stretávam s názorom, že naši 
poľnohospodári vyrábajú potraviny za drahé 
peniaze,  a preto nech sa nečudujú, že kupu-
jeme lacnejšie potraviny z dovozu. Na dru-
hej strane poľnohospodári bijú na poplach, 
lebo ich robota je hlboko podhodnotená a sú 
nútení veľakrát výrobky predávať pod cenu. 
Naša pôda leží ladom, rušia sa chovy, má to 
dopad na zamestnanosť. Je to také jedno-
duché, ako znie prvá veta? A aká je vlastne 
pravda? Na to som sa opýtala predsedníčky 
PDP Radošovce –Paderovce, Ing. Márie On-
druškovej. Poskytla nám rozhovor, ktorý sto-
jí za to si prečítať.

Ako dlho robíte v poľnohospodárstve?
V poľnohospodárstve pracujem od roku 1998. 
Moji rodičia, starí rodičia i niektorí príbuzní 
pracovali na družstve a od mladosti som vide-
la, aká ťažká a zároveň náročná je to  práca - či 
v rastlinnej alebo živočíšnej výrobe. Letá bez 
dovoleniek, víkendy pracovné, do poľnohos-
podárstva som jednoducho nechcela ísť praco-
vať. Ale potvrdilo sa, že „odriekaného chleba 
najviac chutí“, a ja som sa ako matka troch ma-
lých detí ocitla na sekretariáte PDP Radošovce 
– Paderovce. 

Koľko obhospodarujete pôdy a aké plodiny 
pestujete?
Naše družstvo hospodári na výmere necelých 
900 ha poľn. pôdy. Štruktúra rastlinnej výroby 
je klasická a podobná ako na okolitých druž-
stvách. Významnou časťou produkcie je pro-
dukcia hustosiatych obilovín, ktoré pestujeme 
na 40% výmery, repka olejná a cukrová repa 
majú vymedzené po 20%, 10% zaberá zrnová 
kukurica a zostávajúcich 10% je určených na 
pestovanie krmovín – silážna kukurica, lucer-
na a hrach, pre vlastné zvieratá. Rastlinná vý-
roba je nosným pilierom našej podnikateľskej 
činnosti.

Venujete sa aj živočíšnej výrobe – veľa druž-
stiev ruší svoje chovy. Ako uvažujete vy?

Patríme ešte k tým družstvám, ktoré udržia- 
vajú živočíšnu výrobu. Sme presvedčení, že 
ŽV a RV k sebe patria a vzájomne sa dopĺ-
ňajú. Ak ŽV bude zničená, vstupy do RV budú 
ešte drahšie, nakoľko ŽV zásobuje pôdu ne-
nahraditeľným maštaľným hnojom, cenným 
zdrojom prírodných živín. Snažíme sa udržať 
aspoň chov HD, nakoľko chov ošípaných sme 
pre jeho veľkú stratu po vstupe do EÚ museli 
zlikvidovať. 
Chov HD predstavuje 400 ks zvierat, z čoho 
je 150 ks dojníc s trhovou produkciou mlieka. 
Podstatnú časť tržieb živočíšnej výroby (asi 
70%) tvoria práve tržby za mlieko, zostatok 
sú tržby za mäso zvierat, najmä výkrmového 
dobytka. Pri realizácií mlieka máme v posled-
ných rokoch problémy s veľmi nízkou odbyto-
vou cenou mlieka, ktorá už dlhodobo nepo-
krýva výrobné náklady. Tohtoročná podpora, 
ktorú sme prvýkrát dostali od štátu pokryla 
polovicu straty. Nakoľko cenu mlieka ovplyv-

niť nemôžeme a chov nechceme zlikvidovať, 
jediná možnosť je znižovať náklady a zvyšovať 
produkčné ukazovatele zvierat. Zameriavame 
sa na výrobu kvalitných objemových krmív  
z vlastnej produkcie, obmedzujeme nakupo-
vané krmivá, nakoľko máme vlastnú miešareň 
krmív, a úplne sme vylúčili z krmovinovej zá-
kladne GMO sóju.

Tento rok ste začali aj s predajom mlieka  
z dvora. Oplatí sa to? 
Tohto roku sme na stredisku v Paderovciach 
začali predávať surové kravské mlieko priamo 
z dvora. Produkujeme kvalitné mlieko s obsa-
hom tuku 3,8 – 4%, ktoré dávame pravidelne 
na rozbor kvality Plemenárskym službám  
a 4- až 6-krát za mesiac robí neohlásene rozbor 
kvality mlieka náš odberateľ Rajo, Bratislava. 
Zo začiatku si mlieko kupovali iba zamest-
nanci nášho družstva, no postupne sa záujem  
o naše mlieko zvýšil a dnes prichádzajú ľudia 
i z okolitých dedín. Mlieko predávame kaž-
dý deň za cenu 0,50 €/l s tým, že záujemca si 
musí priniesť svoje vlastné fľaše. V pondelok, 
stredu a piatok predávame vychladené mlieko 
ráno od 7.00 do 7.30 hod. a v utorok a piatok 
popoludní od 14.30 do 15.25 hod. Poskytuje-
me týmto službu občanom, aby si mohli kúpiť 
kvalitné surové kravské mlieko. Veď ktorý 
obchodný reťazec vám ponúkne za 50 centov 

takéto čerstvé mlieko, z ktorého si môžete bez 
väčšej námahy vyrobiť vynikajúci tvaroh či tvr-
dý syr?

Ako máte zabezpečený odbyt vašej výroby?
Posledné pestovateľské roky priniesli so sebou 
radosť z vysokých úrod všetkých hustosiatych 
obilovín a ich vynikajúcej kvality, rekordnú 
úrodu repky olejnej, cukrovej repy, ale i ku-

kurice, no na druhej strane priniesli aj smútok  
z poklesu nákupných cien týchto komodít, 
ktorý bol vyšší ako nárast produkcie. Nákupné 
ceny mäkkej potravinárskej pšenice, kŕmnej 

pšenice, kŕmneho jačmeňa a kukurice klesli 
pod úroveň výrobných nákladov. Z uvedené-
ho dôvodu sme v posledných rokoch rozšírili 
osev tvrdej pšenice a repky olejnej, realizácia 
ktorých nám zatiaľ zaručuje zisk. Dôležitou 
otázkou je teda aj speňažovanie produkcie. Po-
učení skúsenosťami z minulých rokov si odbyt 
našej produkcie zabezpečujeme už v čase sej-
by, prípadne tesne po nej. Niektoré komodity 
máme zazmluvnené iba na množstvo, no asi 
70% - 80% aj ceno-
vo. Tento systém sa 
nám v posledných 
rokoch osvedčil, 
nakoľko realizačné 
ceny po žatve boli 
vždy na najnižšej 
úrovni.

Musíte však myslieť 
aj na obnovu tech-
niky, modernizáciu 
budov, technológií, 
zvyšovanie platov. Zostáva vám dosť financií 
aj na toto?
Aby bolo naše družstvo konkurencieschopné, 
musíme myslieť aj na obnovu strojového parku 
a nákup nových technológií. Doteraz sme sa 
aktívne zapájali do výziev na nákup investícií 
v rámci každého programovacieho obdobia, 
vďaka čomu sme zrekonštruovali farmu HD, 
vybudovali novú dojáreň, zakúpili nové trak-
tory, náradie na spracovanie pôdy, sejačku, 
pozberovú linku krmovín. Tieto investície sme 
najskôr prefinancovali z časti z vlastných zdro-
jov, ale väčšiu časť z úverov a až následne po 
zakúpení nám bola poskytnutá dotácia z Pô-
dohospodárskej platobnej agentúry vo výške 
30% až 50% obstarávacej ceny. Všetky projekty 
si vypracovávame sami a bez týchto zdrojov by 
sme si nemohli dovoliť nákup nových moder-
ných strojov v takom rozsahu. Úplne z vlast-
ných zdrojov sme prefinancovali nákup dvoch 
teleskopických manipulátorov, moderného po-
strekovača, rozmetadla umelých hnojív a veľ-

koobjemového návesu. Nová poľnohospodár-
ska technika je už na vysokej technickej úrovni 
a vyžaduje si aj technicky zdatných pracovní-
kov, ktorých dnes na našom družstve máme. 

Ani vynikajúca úroda za posledné dva roky 
nám pre rekordne nízke realizačné ceny našich 
produktov nedovolila vyčleniť finančné zdroje 
na nové investície. Finančné prostriedky treba 
vyčleniť aj na iné oblasti. Postupne podľa mož-
ností zvyšujeme nájom za pôdu, vykupujeme 
poľnohospodársku pôdu od vlastníkov, ktorí 
nám ju ponúknu na odkúpenie, lebo to je zdroj 
našich príjmov. Odkupujeme družstevné po-
dielnické listy, vydané naším družstvom nečle-

nom družstva, za účelom posilnenia stability 
nášho družstva. Veľmi dôležitou a citlivou ob-
lasťou sú aj mzdy našich pracovníkov. Snažíme 
sa, aby tieto medziročne aspoň mierne rástli.  
A keď nám to finančná situácia dovoľuje, pote-
šia nás koncoročné prémie. 

Koľko máte pracovníkov? Nemáte problémy  
s obsadením pracovných pozícií?
Momentálne pracuje na našom družstve 29 
pracovníkov (z toho 7 vrátnikov), ktorých ve-
kový priemer je 50 rokov. V rastlinnej výrobe 
máme stabilný počet pracovníkov, problémy 
začíname mať s obsadením pracovných miest 
v živočíšnej výrobe, o ktoré prestáva byť záu-
jem, nakoľko o zvieratá sa musíme starať 7 dní 
v týždni.
Veľmi si cením prácu našich pracovníkov, ich 
ochotu často pracovať v predĺžených pracov-
ných zmenách pri zakladaní a zbere úrody,  
v nočných zmenách pri zbere cukrovej repy, 
chemickej ochrane rastlín a orbe ako aj prácu 

cez víkendy v živočíšnej výrobe. Kým ostatní 
dovolenkujú a oddychujú, poľnohospodár čas-
to zakladá alebo zberá úrodu.

Často počujem otázku, prečo aj s dovozom zo 
zahraničia sú najmä potraviny lacnejšie ako 
naše. Prečo je to teda tak?
V obchodných reťazcoch vidíme často veľký 
cenový rozdiel medzi potravinami dovezenými 
zo zahraničia a slovenskými potravinami, kto-
rý mnohých často odradí od kupovania našich 
výrobkov. Veď napr. aj my to mlieko a mäso 
dokážeme vyrobiť za tie isté náklady. V pod-
state je to aj ťažko pochopiteľné. Čítala som, 
že z uvedeného dôvodu si české Ministerstvo 
poľnohospodárstva dalo vypracovať prieskum 
o výške prirážok v šiestich zahraničných ob-
chodných reťazcoch. Výsledky boli zarážajú-
ce. Napr. priemerná prirážka českých kurčiat 
bola takmer 38 % a pri kurčatách dovezených 
zo štátov EÚ bola 13,5%, podobne to bolo pri 
mliečnych výrobkoch, kde české výrobky mali 
priemernú prirážku 17% a zahraničné 11,4%. 
Na Slovensku sa takýto prieskum nerobil, ale 
výsledky by boli asi podobné. Dovolili sme 
vybudovať u nás veľké zahraničné obchod-
né reťazce, aby sa týmto spôsobom dostali so 
svojimi výrobkami na náš trh. Aj to je jedna z 
odpovedí na položenú otázku. Zároveň je však 
zarážajúce, že slovenský poľnohospodár, ktorý 
je prinútený predávať zahraničnému spraco-
vateľovi mlieko a mäso /lebo naše spracova-
teľské podniky sa väčšinou predali/ pod svoje 
výrobné náklady, teda so stratou, a obchodný 

reťazec má na jeho 
konečnom výrobku 
17 až 38 % maržu. 
Na tomto systéme 
je skutočne niečo 
choré, keď prvotný 
výrobca, z ktorého 
žijú, sa nepodieľa na 
zisku. Veď by stačilo 
zaviazať zahraničné 
obchodné reťazce, 
aby predávali vyššie 
percento domácich 

produktov, ak sa chcú na našom území udržať. 

Vstupom do EÚ naše poľnohospodárstvo, kto-
ré bolo niekedy výkladnou skriňou, utrpelo. 
Môžete posúdiť, akou premenou odvtedy pre-
šlo?
Spoločná poľnohospodárska politika EÚ podľa 
mňa vytvára iba zdanie korektnosti a spravod-
livosti. Nariadenia Bruselu sú zväčša nástro-
jom, ako oslabiť východoeurópske štáty. Jasne 
o tom svedčia nižšie dotácie v týchto krajinách 
oproti západnej Európe, ktoré sa mali vyrovnať 
v roku 2013, no a nakoľko sme ešte boli vo veľ-
kej miere konkurencieschopní, tak si západné 
krajiny schválili odloženie vyrovnania dotácií 
o ďalších 7 až 14 rokov. (Asi by bolo rozum-
nejšie ich všetkých zrušiť.) Dôkazom nezmy-
selných rozhodnutí Bruselu je i zrušenie mlieč-
nych kvót, ktoré regulovali produkciu mlieka  
v Európe. Toto zrušenie vyvolalo mliečnu krí-
zu, nadbytok mlieka v západných krajinách 
EÚ, nakoľko vopred navýšili počty kráv, ná-

Predsedníčka Ing. Mária Ondrušková 
vo svojej pracovni

Veľmi si cením prácu našich pra-
covníkov. Kým ostatní dovolen-
kujú a oddychujú, poľnohospodár 
často zakladá alebo zberá úrodu.

 Ešte existujúce zvieratá.

V dnešnej dobe si veľa ľudí nevie vá-
žiť pôdu, zabudli si vážiť chlieb, naše 
obilie, ovocie, zeleninu. Rozšírila sa 
verejná mienka „veď dovezieme.

Interiér dojárne vybudovanej pred vstupom do EÚ
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Výmena skúseností je potrebná

Každoročne na jeseň sa koná stretnutie Občianskej informačnej komi-
sie (OIK) Bohunice, OIK Mochovce a Občianskej bezpečnostnej ko-
misie pri JE Dukovany. V posledných rokoch sa tieto stretnutia konali  

v Čechách. V tomto roku ho koncom septembra usporiadala slovenská strana  
v Tatranskej Lomnici. Cieľom takýchto stretnutí je výmena skúseností v oblasti 
informovanosti obyvateľstva žijúcich v blízkosti atómových elektrární. Každá 
komisia prezentovala svoje skúsenosti v oblasti komunikácie s občanmi. Pre-
vádzkovatelia jadrových zariadení ako JAVYS, a.s. a Slovenských elektrární a.s. 
informovali o prevádzke JE V-2, o stave dostavby 3. a 4. bloku JE Mochov-
ce ako i o spôsobe zaobchádzania s rádioaktívnym odpadom, jeho ukladaní  
a likvidácii. Prezentácia JESS, a.s. bola zameraná na výstavbu nového jadrové-
ho zdroja. Terajšia cenová politika na trhu s elektrickou energiou nepriaznivo 
ovplyvňuje túto výstavbu, ale o ďalšom postupe výstavby nového jadrového 
zdroja sa rozhodne až po vypracovaní ekonomických analýz. Na jadrovú bez-
pečnosť dozerá v Slovenskej republike Úrad jadrového dozoru SR. Na záver 
sa prítomní dohodli, že v stretnutiach sa bude pokračovať aj naďalej, pretože 
otvárajú nové možnosti vzájomnej spolupráce.  

Božena Krajčovičová  

sledkom čoho rapídne poklesli ceny mlieka – z 
0,33 €/l na 0,22 €/l (podotýkam, že výrobné ná-
klady sú okolo 0,35 €/l), čo viedlo k znižovaniu 
počtu kráv na Slovensku a taktiež k likvidácii 
celých chovov. Veď nemecký farmár skôr pre-
žije, keď má vyššiu dotáciu i vyššiu nákupnú 
cenu mlieka od nemeckého RAJA ako my. 

V tomto roku úradníci v Bruseli zrušili už aj 
kvóty na cukor, ktoré boli v rámci spoločnej 
poľnohospodárskej politiky v Európe zavedené 
od roku 1968 a usmerňovali tým výrobu cukru 
v Európe, čím sme mali zabezpečenú sebestač-
nosť v tejto oblasti. Čo bude s cukrovou repou 
na Slovensku v budúcnosti, keď tu máme iba 2 
cukrovary a aj tie vlastnia cudzinci? 
Výsledky spoločnej poľnohospodárskej politi-
ky musí vidieť každý rozumných človek. Pokles 
produkcie Slovenska vo väčšine poľnohospo-
dárskych komodít, likvidácia chovu ošípaných, 
postupná likvidácia dojníc a s tým spojený pre-
pad spracovateľských podnikov sú dôsledkami, 
ktoré nás priviedli k strate sebestačnosti a 60%-

nému dovozu. Stratu sebestačnosti Slovenska  
a predaj pôdy cudzincom považujem za to naj-
horšie, čo postihlo naše poľnohospodárstvo 
vstupom do EÚ.

Zúfalí poľnohospodári sa niekedy chopia aj 
extrémnych spôsobov protestov a pred inšti-

túcie vylievajú mlieko, rozbíjajú vajíčka, vo-
zia hnoj, blokujú cesty. Aký je váš názor na 
túto formu protestov a pomáhajú vôbec?
V západných krajinách EÚ majú určite zmy-
sel. Myslím si, že u nás by boli vo veľkej miere 
zbytočné, lebo veľká väčšina spracovateľské-
ho priemyslu je už v zahraničných rukách  
a tí si robia s nami, čo chcú. Proti nariadeniam 
Bruselu nemáme šancu, lebo veľkou väčšinou 
nás prehlasujú. U mnohých Slovákov – nepoľ-
nohospodárov - by sme nenašli pochopenie, 
lebo po predchádzajúcich protestoch poľno-
hospodárov sa ozývali hlasy typu: „Čo chcú, 
veď majú vysoké dotácie, raz sa sťažujú - že 
slnko svieti, druhýkrát - že prší“. Celé zle, úpl-

ne nepochopené, veď dotačný systém v EÚ je 
nastavený tak, že zakladajúce krajiny EÚ majú 
dotácie ešte vyššie. Môžeme byť rovnako kon-
kurencieschopní, keď nemáme rovnaké podm-
ienky?

Ako vidíte budúcnosť poľnohospodárstva?
Na túto otázku sa v momentálnych podmien-
kach veľmi ťažko odpovedá. V dnešnej dobe si 
veľa ľudí nevie vážiť pôdu ako najvýznamnejší 
výrobný prostriedok, zabudli si vážiť chlieb, 
naše obilie, ovocie, zeleninu. Rozšírila sa verej-
ná mienka „veď dovezieme“. Ťažko nadobud-
nutá pôda našich prastarých a starých rodičov 
sa ľahkovážne a priam zadarmo dostáva do rúk 
zahraničných majiteľov a finančných skupín. 
Nechcela by som, aby sme boli svedkami toho, 
že potraviny v našich obchodoch - častokrát 
menej kvalitné,  precestujú k nám pol sveta na-
miesto toho, aby štát podporil vlastnú kvalitnú 
produkciu,  a tiež, aby naše poľnohospodárstvo 
plnilo len servisnú a doplnkovú službu pre zá-
padnú Európu.
Na záver mi ešte dovoľte, nakoľko prežívame 
advent - prípravný čas na Vianoce, aby som 
zaželala všetkým čitateľom  týchto novín, ale i 
všetkým spoluobčanom, radostné prežitie via-
nočných sviatkov, nech ich betlehemské Dieťa 
naplní svojím požehnaním, pokojom a láskou.

BH
Foto: BH

Spoločná poľnohospodárska 
politika EÚ podľa mňa vy-
tvára iba zdanie korektnosti  
a spravodlivosti.“

červené maky nie sú len kvety,
stali sa aj symbolom utrpenia a spomienok 
na hrôzy 1. svetovej vojny. Ako jediné roz-
kvitli na hroboch neznámych vojakov, ktorí 
v najväčšom vojnovom konflikte v dejinách 
ľudstva prišli o to najcennejšie - o život. Prvá 
svetová vojna vypukla 28. júla 1914. Počas nej 
bolo zmobilizovaných 60 miliónov vojakov, 
z ktorých 20 miliónov padlo v boji. Jej hrôzy 
skončili 11. novembra 1918, kedy predstavite-
lia znepriatelených strán vo Francúzsku pod-
písali prímerie. Presne o 11.11 hod. zaznela 

posledná salva. Tento dátum sa stal podnetom 
na vyhlásenie tohto dňa za deň spomienky na 
vojnových veteránov a všetky obete vojny. Aj 
tento rok sme si pripomenuli 11. november 
položením vencov, vyzdobených s červenými  
makmi, na pamätníky a hroby padlých na znak 
toho, že na nich nezabúdame a že ich obeť ne-
bola zbytočná.

Ing. Zdenka Michalcová
Foto: Ing. Zdenka Michalcová

  

V prýštiacom toku si máčam nohy,
tak to chodí,

v slanom mori len sa vnorím 
do priezračnej vody.

V dúšku moku sú bublinky v skoku,
na jazyku cítim vlhkú chuť,

v kocke ľadu podľahnem chladu,
stačí prehltnúť.

Jagavé iskričky padajú zhora,
menia sa v biely koberec,

po tele mrazivo až na kosť,
v túžbach som hosť.

V diaľke trčia ľadové štíty,
natiahnem prsty a už chlad cítim,

na kryhách radosti
výskam si v mokrosti.

V priezračnom zrkadle zimy odraz,
na nebi strieborný mesiac
nemo na vodopád hľadí,

ktorý tak nádherne chladí.

Vnáram sa do ľadovej triešte,
hojivých injekcií vpichy

do žíl vháňajú prúdy vody,
mráz sa mi k tvári hodí.

Alena Mlčoch Hromadová

ľadOVÁ triEšť

V dolnom rade dve ženy: zľava Monika Šišková a Danka Barteková

naša rodáčka s medzinárodným uznaním

Na 81. kongrese Medzinárodnej gym-
nastickej federácie v Tokiu bola Mo-
nika Šišková opäť zvolená do komisie 

gymnastiky pre všetkých. V tejto komisii už 
pracuje tretí olympijský cyklus, to znamená 
12 rokov. Na Kongrese v Tokiu spomedzi 9 
kandidátov dostala najvyšší počet hlasov, čo 
ju zaradilo na prvé miesto a tým aj na post 
viceprezidentky uvedenej komisie.  Na tomto 

poste bude pracovať v období 2017 - 2020. Prá-
ca v komisii spočíva v príprave celosvetových 
podujatí v oblasti gymnastiky pre všetkých, 
ktorými sú Svetová gymnaestráda a Súťažná 
prehliadka pohybových skladieb, ale tiež roz-
voj gymnastiky po celom svete a školenie no-
vých trénerov.
V sobotu 26.11. sa v Bratislave konalo 51. val-
né zhromaždenie Slovenského olympijského 

výboru. 
Prvýkrát v histórii bude mať vo Výkonnom 
výbore SOV svoje zastúpenie i Slovenská gym-
nastická federácia. Generálna sekretárka Mo-
nika Šišková bola zvolená do 9-členného Vý-
konného výboru SOV. 

Monika Šišková
foto poskytla Monika Šišková

  

Rekonštrukcia zdravotného strediska – zatepľovanie (11.11.2016)
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dôchodcovia žijú kultúrou

V súlade s plánom aktivít na rok 
2016 sme uskutočnili v dňoch 19. - 
23.9.2016 zájazd do Vysokých Tatier. 

Bola to naša najväčšia akcia v roku, ktorej sa 
zúčastnilo 57 členov.  Tak ako pred rokom sme 
boli ubytovaní v hoteli Sasanka v Tatranskej 
Lomnici. Ale oproti minulému roku nás bolo 
o 10 viac. Vzhľadom na narastajúci záujem 
našich členov budeme organizovať zájazd do 
Vysokých Tatier aj v budúcom roku.  Cenovo 
je to veľmi výhodné, cesta vlakom a pohyb 
električkou po celých Vysokých Tatrách je pre 
dôchodcov zdarma. I pri ubytovaní nám je pos- 
kytnutá veľmi priaznivá cena. V priebehu zá-
jazdu sme uskutočnili výlet do Pienin, spojený 
s plavbou na pltiach po Dunajci. Na začiatku 
plavby nám počasie veľmi neprialo, no neskôr 
sa umúdrilo. Dunajec sme splavili z Červeného 
Kláštora do Lesnice. V Lesnici v chate Pieni-
ny sme sa naobedovali. Panovala tam výborná  
atmosféra, privítali nás živou goralskou hud-
bou, jedlo bolo výborné a ešte sme si aj zas-
pievali. Nakoniec sme boli všetci spokojní  
s nevšedným zážitkom. 

Hneď v prvom dni pobytu nás navštívila a po-
zdravila starostka obce Božena Krajčovičová, 
ktorá bola na predĺženom víkendovom pobyte 
v Tatrách s manželom. Zaujímala sa o náš pro-
gram a popriala nám príjemný pobyt.  
Celý zájazd je možno hodnotiť ako veľmi 
úspešný. Veľký podiel na tom má počasie, kto-
ré nám už druhý rok za sebou vyšlo, prekrás-
na príroda a čistý vzduch, možnosť ísť na túry 
spoločne so susedmi a s priateľmi, podeliť sa 
o pekné veci aj o starosti. Skrátka o všetko, čo 
nás v dôchodcovskom veku spája, o všetko, čo 
máme spoločné. 
V októbri oslavovala 15.výročie založenia Bla-
vanka. Pri tejto príležitosti zároveň pokrstila 
svoje tretie CD. Naši členovia pomáhali pri 
organizačnom zabezpečení oslavy. I keď je 
Blavanka samostatná spoločenská organizácia, 
vždy budeme cítiť, že patrí medzi nás. 
Aj touto cestou im prajeme do ďalších rokov 
veľa radosti z ich kultúrnej a umeleckej čin-
nosti. 
V piešťanskom Dome kultúry sme navštívili 
divadelné predstavenie Vianoce s Mirosla-

vom Donutilom. Po predstavení sme si pozre-
li vianočné trhy. Bola to naša posledná akcia  
v tomto roku.  Zúčastnilo sa jej vôbec najviac 
našich členov - 59, pričom ich počet musel byť 
obmedzený maximálnou prepravnou kapaci-
tou najväčšieho autobusu, ktorý máme k dis-
pozícii. 
V januári 2017 sa chystáme do Košíc  do štát-
neho divadla na operetu Čardášová princezná. 
Krásny umelecký zážitok spojíme s prehliad-
kou metropole východu.
 Na záver by som chcel poďakovať 
svojim najbližším spolupracovníkom - členom 
výboru ZO JDS, poďakovať za ich nezištnú 
prácu v prospech všetkých členov. Poďakovať 
vedeniu obce a zamestnancom obce z oblasti 
kultúry. 
Prajem všetkým krásne vianočné sviatky, veľa 
zdravia v novom roku a úspešné pokračovanie 
činnosti našej Základnej organizácie Jednoty 
dôchodcov na Slovensku. 

 
Ing. Miroslav Lehuta

predseda ZO JDS

Obec Jaslovské Bohunice vypísala začiatkom roka 2016 fotosúťaž na tému 
„Najkrajší kút mojej obce“. Podmienkou bolo, aby autor fotiek bol oby-
vateľom obce, vek nebol obmedzený. Fotky bolo potrebné doručiť v digi-
tálnej forme CD, DVD alebo USB a ku každej uviesť meno a priezvisko 
autora, adresu a vek, prehlásenie o autorstve a súhlas na použitie fotiek 
pre potreby obce. Uzávierka súťaže bola 31. októbra 2016. Zapojilo sa 
celkom 14 autorov. Vyhodnotenie súťaže sa konalo 10. 11. na Obecnom 
úrade kultúrnou komisiou, ktorá po zvážení všetkých kritérií vyhodnoti-
la nasledovné poradie:
1. miesto  –Patrik Zuščík (100 €), 2. miesto – Natália Nádaská (70 €),  
3. miesto – Mgr. Lenka Svoreňová a Dominik Dubovský (50 €). Ostatní 
súťažiaci dostali po 30 €. Z fotiek zaslaných do súťaže bol zostavený sto-
lový kalendár na rok 2017. 
Fotky, ktoré boli zaslané do súťaže si môžete pozrieť na webovej stránke 
obce.

Ing. Zdenka Michalcová

Vyhodnotenie fotosúťaže  - „najkrajší kút mojej obce“ 

Jedna z fotiek víťaza súťaže Patrika Zuščíka

Presne z takéhoto počtu písmen pozostáva 
naša abeceda. Je to teda veľa alebo málo? Túto 
otázku dostali v knižnici druháci a tretiaci na-
šej školy v piatok 11.11. Spontánna odpoveď 
znela, že málo. A tak sme sa postupne dostali k 
tomu, že aj 50-stranové, aj 400-stranové knihy 
sa skladajú stále len z tých 46 písmen. A to už 
je veľa. Ten počet vytvoril básničky, šlabikár, 
rozprávky, ale aj Harryho Pottera, encyklopé-
die, časopisy. 
Ukázali sme si, ako sa dá s písmenkami „čaro-
vať“- stačí ich len prehodiť a zrazu máme iné 
slovo. Hľadali sme pekné slová – láska, mama, 
čokoláda, ale aj slová, ktoré ubližujú alebo v nás 

vyvolávajú zlý pocit – bolesť, doktor, písomka. 
Písmená vedia aj potrápiť jazyk. Veď skúste si 
3-krát za sebou a rýchlo povedať: Išiel pštros 
so pštrosicou a pštrosíčatami na pštrosiu pre-
chádzku. Bolo to smiechu. Dostali sme sa aj ku 
knihám, ku kladným aj záporným postavám 
v nich, hľadali sme príbehy, kde sú hlavnými 
postavami neživé veci. Deti videli aj ukážky 
najpoužívanejších svetových písiem – azbuku, 
čínske písmo, arabské písmo, ale aj písmo pou-
žívané v minulosti. Dozvedeli sa, ako knižnica 
funguje, na čo slúži, ako sa v nej správame. 
Spolu štyri triedy si dohodli hodinu v priesto-
roch knižnice, kde sa dozvedeli veľa zaujíma-

vého, poučného, ale aj zábavného. Vyučova-
cia hodina trvá skoro toľko, koľko je písmen  
v abecede, 45 minút. Je to veľa či málo? Málo 
:-) Utiekla ako  voda. V dobe, keď internet, 
počítače a mobily doslova valcujú knihy, je to 
vítaná aktivita. Deti na prvom stupni sú ešte 
prístupné knihám a čítaniu, i keď aj tu vidieť, 
že záujem ustupuje. Obecná knižnica má záu-
jem podporovať tieto aktivity školy a robí ešte 
aj oveľa viac. 

BH 
foto: BH

46 - JE tO VEľa alEBO mÁlO?



Zhotovili sme si adventné vence 
Tri dni pred prvou adventnou nedeľou obec už tradične zorganizovala v spoločenskej miestnosti zhotovo-
vanie adventných vencov. Pozvali sme na slovo vzaté odborníčky, ktoré už u nás premiéru mali, a to pani 
Vozárovú z Odbornej školy Rakovice a pani Papiernikovú z Trstína. Obe dámy vynikajú profesionálnou 
šikovnosťou, každá vo svojom obore. 
Pani Vozárová sa na všetkých záujemcov nachystala nielen svojimi radami, ale aj pestrým materiálom. Tí, 
ktorí si priniesli aj svoje vlastné dekoračné materiály, urobili veľmi dobre, lebo záujem bol tento rok naozaj 
veľký. 
Pani Papierniková, známa medovnikárka, priniesla krásne zdobené medovníčky vo vianočnom šate a učila, 
aké šikovné môžeme byť aj doma. Nedočkavci si medovníky mohli zakúpiť aj priamo na akcii. Svoje pekné 
výtvory nám priniesla ukázať aj pani Holovičová a to krásnych anjelikov z brezového dreva. Šikovné kuchárky 
sa zase postarali o príjemnú chuť v ústach parádnymi koláčikmi. Tešilo nás, že na akcii sme mohli vidieť aj 
celé rodiny, oteckov so svojimi ratolesťami.
Dúfame, že na akcii sa všetci cítili dobre a veniec sa každému podaril. Tak nech vám svieti až do čarovného 
času Vianoc.

text: M.R.
foto: Z. Michalcová
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ponúknime deťom čítať to, čo ich baví

Napriek tomu, že knižný trh ponúka naozaj 
nepreberné množstvo kníh (kvalitných či me-
nej kvalitných), naše deti po knihe siahajú čo-
raz menej. Čítanie vymenili za jednoduchší a, 
hlavne, pasívny spôsob získavania informácií 
– počítač, mobil, filmy. Doba vyžaduje, aby sa 
aj v tejto oblasti vedeli orientovať. Čítanie však 
tiež má svoje prednosti, ktoré digitálny svet 
neponúka. Núti dieťa rozmýšľať, pochopiť pre-
čítané, rozširuje sa slovná zásoba, podnecuje 
fantázia, zlepšuje sa komunikácia a nesporný 
je aj prínos v oblasti poznania gramatiky, šty-
listiky a pravopisu. V domácnostiach sa však 
knihy už kupujú čoraz menej. Vidím to, keď sa 
na to detí pýtam v knižnici. Ešte prvý stupeň je 
na tom celkom dobre, deti na druhom stupni 
už väčšinou čítanie berú ako „zabitý čas“. 
Preto som sa rozhodla ísť tou zložitejšou ces-

tou. Pri zlúčení školskej knižnice s obecnou 
som zdedila zopár titulov kníh, ktoré boli vo 
viacerých výtlačkoch. Boli to však knihy, ktoré 
už deti považujú za „trest“ čítať. Keďže už „po-
vinné čítanie“ nie je prísne dané, prečo deťom 
neponúknuť knihy, ktoré ich bavia? Je to však 
beh na dlhé trate. Všetko stojí peniaze. Ak ne-
chcem ochudobniť ostatných čitateľov,  musím 
hľadať sponzorov. A viac-menej sa to darí. 
Naša obecná knižnica je určite jednou z mála 
v širokom okolí (ak nie jedinou), ktorá môže 
deťom v našej základnej škole ponúknuť je-
den titul pre každého žiaka v triede – z jednej 
knihy je k požičaniu 20 - 30 kusov. Snažím sa 
im kupovať tituly, ktoré sú pre nich prístupné 
a, hlavne, pochopiteľné aj vzhľadom k dobe, 
ktorú žijú. Vo väčšine prípadov sa deťom kni-
hy páčia. 

Tento rok vypísal Fond na podporu umenia 
výzvu na predkladanie žiadostí na získanie 
finančných prostriedkov na projekty v oblasti 
kultúry. Obec na realizáciu projektu s názvom 
Láska k čítaniu začína u detí získala 1200 €. 
Za túto sumu sme do knižnice zakúpili spolu 
11 titulov v počte 196 kusov - z toho 7 titulov  
v počte od 20 do 30 kusov. Zahŕňa čítanie pre 
všetky vekové kategórie. 
Táto snaha by však bola zbytočná, keby zo stra-
ny školy nebol záujem. Preto patrí poďakova-
nie „slovenčinárkam“ za to, že si nájdu cestu 
do knižnice a deťom knihy požičajú. Keby to 
nechali na nich, ktovie koľkí by prišli. A poďa-
kovanie patrí aj všetkým tým, ktorí podporujú 
knižnice.

BH
foto: BH

V mesiaci október, ktorý je mesiacom 
úcty k starším, obec zorganizovala 
pre našich seniorov 23.10. už tradič-

né posedenie v  Spoločenskom dome PD Jasl. 
Bohunice. Po úvodnom privítaní a príhovore 
starostky sa už všetci  dobre bavili s hudobnou 
skupinou Duo Jamaha, 
ktorú si doslova „vypýtali“ naši seniori možno 
aj preto, že táto kapela pôsobí v sledovaných 
televíznych projektoch česko-slovenskej te-
levízie ŠLÁGER TV. Na svojom konte má 3 
platinové platne za predaj CD nosičov, ktoré 
si mohli záujemcovia  po vystúpení zakúpiť 
aj u nás. Hudobné vystúpenie okorenila svoji-
mi humornými príbehmi ľudová rozprávačka  

z Krakován, Ozefa Omáčkéch. Piesne v ro-
dinnom podaní otca a syna boli rozmanité a 
rozospievali aj publikum. Bolo vidieť, že hud-
bu majú v krvi. Na konci vystúpenia im odme-
nou bol standing ovation. Potom nasledovalo 
fotenie sa s účinkujúcimi a podpisovanie CD. 
Pre našich ctených dôchodcov bolo pripravené 
aj občerstvenie. 

Na záver im úprimne prajeme ešte veľa rokov 
plných zdravia a spokojnosti v kruhu svojich 
najbližších. 

MR 
foto: M.R.
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Na neustále naliehanie aktívnej miest-
nej organizácie Jednoty dôchodcov 
na Slovensku od 12. septembra 2016 

začala obec poskytovať novú službu pre ob-
čanov – varenie obedov. Do tohto termínu 
sme vybavili všetko v súlade s platnou le-
gislatívou. Ako sme už v minulom čísle pí-
sali, hlavný kuchár je Milan Henček, pani 
Denisa Ilavská bola prijatá za pomocnú silu 
a Beáta Matovičová vedie účtovnú dokumen-
táciu a kalkuláciu.  

Prihlásilo sa nám 120 stravníkov - z toho 80 
dôchodcov z Jaslovských Bohuníc a Paderoviec. 
Počet stravníkov nám oproti minulosti vzrástol 
o 100 %. Našu službu využívajú aj občania Ja-
slovských Bohuníc, Radošoviec, zamestnanci  
firiem v obci, zamestnanci OcÚ, mamičky na 
materskej dovolenke a iní. Prvé dva mesiace 
boli trošku slabšie, priemerný počet obedov sa 
pohyboval okolo 30.  V novembri sme uvarili 
1131 obedov, z toho 935 odobrali dôchodco-
via. Denne varíme priemerne 57 obedov. Je 

vidieť, že po nedeli majú ľudia ešte navarené, 
počet odobraných obedov býva cca 40, ale boli 
dni, keď sme prekročili aj 80 odobraných obe-
dov. Podľa reakcií stravníkov môžeme usúdiť, 
že panuje medzi nimi spokojnosť, porcie sú 
veľké a chutné. Stravná jednotka je v cene 3,30 
€ a zahŕňa hlavné jedlo a polievku. Je možnosť 
výberu z dvoch hlavných jedál, z ktorých jed-
no je diétnejšie. Obec prispieva dôchodcom  
s trvalým pobytom v Jaslovských  Bohuniciach 
1,- euro. Takže nášho seniora strojí obed 2,30 
€. Za termoobal sa pripláca 0,20 €.  Záujemci o 
stravu si obedové lístky  môžu  zakúpiť každú 
stredu v spoločenskej miestnosti pod poštou v 
čase výdaja obedov, a to od 11. do 12. hod., a na 
obecnom úrade v čase úradných hodín u pani 
Beáty Matovičovej. 
Veríme, že počet stravníkov sa bude zvyšovať, 
aby vývarovňa zostala zachovaná. To, že vám 
chutí, je našou odmenou. 

Beáta Matovičová
foto: BM

Obecná kuchyňa v prevádzke

Seniori si vyžiadali 
DUO Jamaha

Pracovníci kuchyne 
Denisa Ilavská a Milan Henček

referovala mi moja kolegyňa Zdenka, ktorá pri 
svojej skvelej slovenčine akoby nasiakla atmo-
sférou, ktorá bola pri krste knižky našej Bapky 
Blaškovej. V čitárni knižnice Juraja Fándlyho 
v Trnave dve autorky – Janka Bapka Blašková 
a Eva Jarábková - krstili svoje spoločné dielo, 
knižku s názvom Dve z jednej strany. My ako 
kultúrničky sme boli pozvané a, samozrejme, 
s kyticou a drobnými darčekmi pre obe dámy 
sme sa usadili v preplnenej čitárni. Moderá-
torom bol Peter Dobák, ktorý  knihu i uvádzal  
čítaním niektorých pasáží. Smiechu bolo až-
-až a v prestávkach prítomným zahral známy 
Peter Bonzo Radványi.  Krstným otcom bol 
spisovateľ a známy prokurátor Generálnej pro-
kuratúry SR, Ladislav Hanniker, a „olál“ ju vo-
dou z Dobrej Vody. Nám sa podarilo s Jankou 
Blaškovou i odfotiť, ponúkli sme sa v recepcii, 
úprimne zaželali dobrú a úspešnú cestu útlej 
knižke. Čitatelia v nej nájdu to najlepšie z tvor-
by autoriek doplnené úsmevnými ilustráciami.

M.R.

„trošku ju oláli,...“

Zľava: Janka Blašková, Eva Jarábková, Ladislav Hanniker a Peter Dobák 
       foto: Benjamín Škreko
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Občasník z Bohunky

V zariadení pre seniorov Bohunka sme 
začali prijímať nových klientov v janu-
ári tohto roku. Máme za sebou jede-

násť mesiacov  práce so seniormi, práce plnej 
bolesti, starostí, konfrontácie so smrťou, ale 
najmä, práce obohacujúcej, napĺňajúcej, ra-
dostnej. Kam sme sa posunuli? 
Snažíme sa vytvoriť čo najviac prostredie, kto-

ré pripomína funkčnú rodinu. Starostlivosť  
o hygienu, pranie, upratovanie, stravovanie je 
dôležité, no rovnako je dôležité uspokojovanie 
citových potrieb, aktívne napĺňanie voľného 
času. Udržiavanie klientov v dobrej psychic-
kej pohode nám okrem zamestnancov ZpS 
pomáha zatiaľ malý tím ochotných dobrovoľ-
níkov. Veľká vďaka patrí pani Trstenovičovej, 
ktorá uskutočňuje biblioterapiu, pán Slávik 
obľúbenú muzikoterapiu, pán farár zastrešuje 

duchovnú službu. Poďakovanie patrí pánovi 
Uváčikovi, ktorý ochotne zabezpečuje dopra-
vu našich klientov. Spolupracujeme so základ-
nou školou, umeleckou školou a materskou 
školou v Jaslovských Bohuniciach. Program 
nám pripravili členovia  súborov Trakovičan-
ka a Blavanka.  Navšívili nás seniori z klubu  
dôchodcov obce Kátlovce. Poďakovanie patrí 
kaderníčke a pedikérke, vďaka ktorým sú naše 
seniorky pekne upravené. Veľmi sa tešíme zo 

spolupráce s príbuznými klientov. Pani Vago-
vičová vytvára interiérové doplnky z papiera 
spolu s klientkami. Podnetné diskusie v rámci 
reminiscenčnej terapie moderuje PhDr. Kami-
la Brániková. Vianočnú výzdobu nám pomohli 
dotvoriť  dobrovoľníčky z Dechtíc, pani Janka 
a Vierka spolu so študentkami Pedagogickej  
a sociálnej akadémie blahoslavenej Laury  
v Trnave.
Je nám veľkou cťou zabezpečiť plnohodnotné 

prežitie jesene života našich starkých, nakoľko 
si zaslúžia naše uznanie, lásku, úctu a rešpekt. 
Sú bohatou studnicou pravých životných hod-
nôt, ktoré je potrebné odovzdávať budúcim 
generáciám. Veľkosť a vyspelosť spoločnosti sa 
naplno prejavuje v kvalite starostlivosti o cho-
rých a starých. Pevne veríme, že naša Bohunka 
je a bude toho príkladom.

Mgr. Valéria Chorvatovičová
sociálny pracovník

Už je to tak, BLAVANKA oslávila 15. 
výročie svojho založenia  a zároveň sa 
uskutočnil aj krst tretieho CD nosiča  

„Okolo mlyna voda sa točí...“ .
Bola to veľkolepá oslava, na ktorú bolo pozva-
ných veľa zaujímavých a vzácnych hostí a šesť 
folklórnych skupín. Všetci boli nadšení a veľmi 
spokojní. Veď sme si dali záležať na príprave 
tohto podujatia, či už to bola kvetinová vý-
zdoba nášho kultúrneho domu, úprava stolov 
alebo pohostenie. Všetci  členovia speváckej 
skupiny priložili ruku k dielu. Pomoc sme mali 
aj z obecného úradu. Úprimné ďakujem pa-
trí starostke obce pani Božene Krajčovičovej, 
ktorá nám vo všetkom vyšla v ústrety, ako aj 
neúnavným pracovníčkam kultúry obecného 
úradu, Zdenke Michalcovej a Mirke Remená-
rovej. Poďakovanie patrí aj p. Rozálii Mikušo-

vej, Márii Kolenovej, Márii Schmidtovej, Jarke 
Žákovej, Márii Oravcovej, Jarmile Zajícovej  
a Viliamovi Štajgerovi, ktorí nám vypomáhali 
priamo na akcii a starali sa o členov pozvaných 
súborov.

CD sa nám veľmi vydarilo a piesne sa všetkým 
páčili. Obrázky starých budov v brožúrke k CD 
na nás domácich, ktorí poznáme históriu našej 
obce, hlboko zapôsobili a vyvolali spomienky 
na našu mladosť a detstvo. A veru, mnohí z nás 
aj slzu vyronili. Ďakujeme nášmu členovi Pet-
rovi Ondruškovi, ktorý svoje spomienky vložil 
do milých kresieb.

Veľké ďakujem patrí vedúcej FSsk BLAVAN-
KA pani Oľge Mikušovej, ktorá to s nami se- 
niormi nemá veru ľahké. Je mimoriadne obe-

tavá a vybaví nám aj nemožné. Je veľmi trpez-
livá. Keď sa často na skúškach nemôže dostať 
k slovu, pomôže jej píšťalka a všetci spozor-
nieme. „Olinka, máme Ťa radi a je nám cťou  
s Tebou spolupracovať.“

Naša folklórna skupina, to je jedna veľká rodi-
na, kde si všetci rozumieme. A tu mi prichodí 
na um jedna životná múdrosť:
„Ak si s nami nebol, možno máš šťastie?
Ak si s nami bol, máš na čo spomínať!
Ak si s nami, buď hrdý!!!“
A my sme všetci hrdí na to, že môžeme krásny-
mi slovenskými piesňami tešiť tých, ktorí nás 
radi počúvajú.

autorka článku:   Jarmila Hrabovská
                               členka FSsk BLAVANKA 

BLaVaNKa oslavovala

Našťastie sa vždy nájdu ochotní mladí, ktorí 
statočne v kostýmoch nesú vrecia s balíčkami 
pre všetky dobré deti. Tento rok padol dátum 
5. december na pondelok. Deti už netrpezlivo 
očakávali príchod Mikuláša a jeho sprievodu 
– anjela a čerta. Starším súrodencom sa ušla 
mandarínka, čokoláda alebo cukrík. Tento rok 
Mikuláš okrem detí navštívil aj klientov v zari-
adení pre seniorov Bohunka a prišiel pozdraviť 
aj zopár ľudí  na starej fare. Veľké poďakovanie 
patrí mládeži a pani Janovičovej z VILA Potra-
vín za sponzorské mandarínky. Veríme, že deti 
boli spokojné a budúci rok si o takomto čase 
môžu chystať čižmičky.

MR
Foto: MR

Opäť chodil  u nás Mikuláš
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Obľúbenou akciou nielen u detí, ale i u 
dospelých je náš tradičný lampiónový 
sprievod. Tento rok padol na 11.11. 

Stretli sme sa pred poštou, kde sa k nám pri-
pojili i koníky z Jazdeckého klubu Axa. Všetci 
riadne nachystaní účastníci – „ozbrojení“ re-
flexnými prvkami, v rukách krásne lampášiky, 
rôzne svetielka a lampióniky, sme sa vybrali 
klasickou trasou na púť. Niektorí mohli využiť 
aj pri kaštieli pristavený autobus a ostatní sa po 
prvýkrát prešli po novom chodníku spájajúci 
Jaslovské Bohunice a Paderovce. Samozrejme, 
za asistencie na bezpečnosť dohliadajúcich 
členov DHZ Jasl. Bohunice a hliadky OO PZ 
Jasl. Bohunice, za čo im úprimne ďakujeme. 
Veľké poďakovanie patrí aj nášmu duchovné-
mu vdp. Vivodíkovi. Zaujímavým spôsobom 
prítomným pripomenul osobnosť sv. Martina, 
ktorý sa v obci Paderovce oslavuje hodami. Zá-
verečný kúsok cesty bol už len od Kostola sv. 
Martina do areálu kultúrneho domu, kde už na 
všetkých statočných čakali teplé nápoje a pre 
deti sladkosť. 
Tiež poďakovanie patrí aj našim pracovníčkam 

za hostenie a prípravu. Je to vždy príjemný po-
cit, keď ochotné ruky a ich majitelia sa pričinia 
o spoločné dielo. 
Na záver sa vypustili do tmavej oblohy lampió-

ny šťastia a veľkí i malí sa pobrali domov. 
Tešíme sa na budúci rok 10.11. 2017.

text: M.R.
foto: Z. Michalcová spomienka

svetielka žiarili do noci

Veľadôstojný pán Viliam Jablonický, rodák 
z Jasloviec, prešiel rôznymi miestami, stretol 
sa s mnohými ľuďmi. Ja som ho spoznala, 
keď pôsobil v Trnave na Kopánke. Založil 
spevácky zbor, hudobnú skupinu, bol veľmi 
aktívny. Pre mňa sú to krásne spomienky, 
keď sme chodili spievať a hrať do kostolov 
v okolitých dedinách. Každý rok na jeseň 
prídu ,,dievčatá“ zo zboru ku hrobu nášho 
dôstojného pána. Prinesú kytičku, pomodlia 
sa, zaspievajú a spomínajú na jeho úsmev  
a optimizmus. Verím, že sa na nás usmieva 
zhora. Myslím, že nielen ja som vďačná za 
to, že sa naše životné cesty na chvíľu spojili. 
Stále žije v našich srdciach. S láskou spomí-
name.

Ľ.  Trstenovičová

Vtedy mu spravodliví povedia: „Pane, a kedy sme ťa videli hladného a nakŕ-
mili sme ťa, alebo smädného a dali sme ti piť? Kedy sme ťa videli ako pocest-
ného a pritúlili sme ťa, alebo nahého a priodeli sme ťa? Kedy sme ťa videli 
chorého alebo vo väzení a prišli sme k tebe?“

Kráľ im odpovie: „Veru, hovorím vám: Čokoľvek ste urobili jednému z týchto 
mojich najmenších bratov, mne ste urobili.“

V Jaslovských Bohuniciach a Paderovciach budeme koledovať DOBRÚ NOVI-
NU na sviatok svätého Štefana 26. decembra 2016 v poobedňajších hodinách. 
Ak máte záujem o našu návštevu, zapíšte sa na zoznam, ktorý bude umiestnený  
v oboch našich kostoloch od začiatku decembra, prípadne pošlite SMS na dole 
uvedené číslo.

A odkaz pre všetky deti a mladých ľudí - Nebojte sa, nehanbite sa a pridajte sa k 
nám! DOBRÁ NOVINA nie je o dokonalých speváckych výkonoch, ale o pomoci 
nás, žijúcich v blahobyte, našim chudobným bratom a sestrám žijúcim v Afrike. 
Ak na jednu misku váh položíte čo len jeden zachránený život a na druhú niekoľ-
ko hodín voľného času a možno nejaké posmešky a uštipačné poznámky okolia, 
ktorá strana preváži?

Kontakt na zodpovednú osobu: Tibor Rapant-0918914111.

26.12.2016 
v poobedňajších hodinách

Výstavba chodníka pri ceste na atómku           Foto: GN
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Začiatok najkrajších sviatkov v 
roku prináša so sebou i akési oh-
liadnutie sa po tom, čo všetko sa 

nám  podarilo, kam sme nasmerova-
li svoje kroky  či aké úspechy sme dosiahli. 
ZUŠ  sa v prvom rade teší  zvýšenému počtu 
žiakov , študentov i záujmu dospelých.
 Len v septembri vznikol tanečný odbor, ktorý 
však má rovnaký počet žiakov ako v ktorom-

koľvek okolitom meste. Už  1.12. 2016 repre-
zentoval  1. ročník našu obec v divadle v Hlo-
hovci na Benefičnom koncerte. 

Pribudli  nové lavičky v šatniach a, samozrej-
me, najdôležitejšie „tanečné dresy“.
I nám sa patrí poďakovať za vašu podporu, za po-
moc obci , výdrž rodičom a za šikovné deti, kto-
ré spoločne vedieme ku kultúrnym hodnotám. 

Touto cestou by sme vás  chceli srdečne  pozvať  
na Vianočný koncert všetkých odborov, ktorý 
sa uskutoční 20. 12. 2016 o 17:00 hod. v Kul-
túrnom dome v Radošovciach.
Príďte deti podporiť potleskom a stráviť spolu  
s nami príjemné predvianočné chvíle.

Ďakujeme.
Tím ZUŠ

Vianočný kapor ukončil sezónu
V sobotu 19. 11. 2016 zorganizovali rybári  
z OZ MEANDER tradičnú rozlúčku so sezó-
nou na rybníku v parku, nazvanú Vianočný 
kapor. Aj keď predpoveď počasia nebola príliš 
priaznivá, rozhodli sme sa poslednú spoločnú 
rybačku usporiadať tretí novembrový víkend. 
Záberov nebolo veľa, ale o to lepšia bola nálada 
medzi lovcami. Najvytrvalejší  vydržali v stu-
denom vetre a daždi až do zotmenia. 
Po ukončení lovu sme ešte zotrvali v pria-
teľských rozhovoroch a hodnotení uplynulej 
sezóny pod prístreškom pri jazere v parku.

Úspešná sezóna 2016 je za nami a touto cestou 
chcem poďakovať správnej rade OZ MEAN- 
DER za obetavú prácu, obecnému úradu  
a zastupiteľstvu obce za všestrannú pomoc, 
sponzorom za materiálnu podporu a všetkým 
členom združenia za príkladnú činnosť počas 
celého uplynulého roka.

Do budúcej sezóny 2017 všetkým želám veľa 
zdravia, šťastia, úspechov a veľa pekných úlov-
kov.

Petrov zdar
 Mgr. Ľuboš Remenár

predseda OZ MEANDER

zuš Jaslovské Bohunice

Jesenné upratovanie na rybníku
Blíži sa koniec ďalšej lovnej sezóny a prišiel čas 
na jesennú údržbu okolia rybníka. Je sobota 
22. októbra, počasie lepšie ako sme koncom 
októbra predpokladali, pomaly sa schádzame 
na rybníku a brigáda môže začať. Účasť je síce 
nižšia ako po minulé roky, ale tí, ktorí chceli 
prísť a mali čas, prišli.  Chuť do práce nám ne-
chýbala, veď bolo toho treba veľa urobiť. Roz-
delili sme si úlohy a išlo sa na to.
Počas brigády sme vyčistili odkvapové ríny, 
odvodňovací jarok pozdĺž celých garáží, upra-
tali altánok, pohrabali lístie, pozbierali odpad-
ky, orezali suché konáre a vyčistili plot pozdĺž 

rybníka od burín a náletových drevín. Vzhľa-
dom na to, že sa blíži zima a ryby potrebujú 
nabrať tukovú hmotu na kvalitné zazimovanie, 
bolo potrebné poriadne prikŕmenie, ktoré bu-
deme opakovať až do výrazného ochladenia. 
Škoda, že jesenné dni sú stále kratšie, rýchlo 
blížiace stmievanie nám nedovolilo pokračo-
vať ďalej.  Aj napriek tomu sme stihli upratať 
rybník a jeho okolie tak, aby sme boli s odve-
denou prácou spokojní.
Každoročné zarybnenie tento rok nebudeme 
realizovať, keďže na jeseň budúceho roka je 
naplánované komplexné čistenie rybníka od 

nánosov a spevnenie brehov. Radi prispejeme 
k tomu, aby bol rybník čo najskôr k dispozícii 
našim rybárom. 

Všetkým účastníkom jesenného upratovania 
touto cestou ďakujeme a tešíme sa na ďalšie 
spoločné akcie.

Petrov zdar.
Správna rada OZ Meander

                                  
Foto:  Ing. Branislav Fitoš

           Mgr. Ľuboš Remenár
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špOrt

skončili  sme na 22. mieste zo 196 aktívnych slovenských klubov

Činnosť Tenisového klubu ŠK Blava 
1928 bola organizovaná hlavne za 
účelom podpory športových aktivít 

detí z Jaslovských Bohuníc, čo svojou dote-
rajšou činnosťou a reprezentáciou tieto deti 
aj potvrdili. V roku 2016 sa klub začiatkom 
roka vo februári rozlúčil s trénerkou Patrí-
ciou Rogulski a v apríli s Michalom Luka-
čovičom. Nahradili ich Matúš Béreš a, ako 
asistent, Patrik Obal.
Podmienky na tréningový proces sú zabez-
pečené a dlhodobo udržiavané zo strany vý-
konného výboru TK a zainteresovaných strán 
obce na štandardne vysokej úrovni. Samotný 
tréningový proces tak ako po minulé roky bol 
nastavený a schválený VV TK. Jeho aplikácia 
a naplnenie boli plne v kompetencii trénerov. 
Zo strany hráčov bol a je neustále tréningový 
proces využívaný v maximálne možnej miere.
V jarnej časti sezóny pred letnými turnajmi  
a súťažami družstiev nasledovalo jarné sústre-
denie a v októbri tradičné jesenné sústredenie 
(obidve vo Valčianskej doline vo Valči), kde 
deti nadviažu kamarátske vzťahy bez rozdielu 
veku.

Po sústredení nasledovala súťaž družstiev. 
Náš klub prihlásil 9 družstiev. Ženy hrali 1. 
ligu a po vynikajúcom začiatku im chýbal kú-
sok šťastia, aby postúpili do Extraligy. Šťast-
nejšie, ale vo vyrovnanom zápase lepšie boli 
Seničanky, ktoré vyhrali a postúpili. Náš klub 
trápili ku koncu zranenia, čo vlastne rozhodlo 

o postupe. Dorastenky hrali RM I. a skončili 
po totálnom výbuchu v Piešťanoch,  keď si už 
mysleli, že im víťazstvo neutečie, na 3. mies-
te a nepostúpili na MSR. Dorastenci mali dve 
družstvá. V RM I. skončili na piatom mieste a 
B družstvo skončilo v RM II. na prekvapujú-
com prvom mieste. Starší žiaci skončili v RM 
I. na druhom mieste a prebojovali sa na MSR 
do Humenného, ale po nevydarených zápa-
soch, hlavne druhý a tretí deň, skončili na pos- 
lednom 8. mieste, čo bolo sklamaním. Staršie 
žiačky skončili v RM II. na štvrtom mieste  
a mladšie v RM I. na piatom mieste. Pri troške 
šťastia mohli obidve družstvá skončiť o neja-
ký ten stupienok vyššie. Mladší žiaci skončili  
v RM I. na piatom mieste.      

Po jesennom sústredení v októbri sa začal 
zimný tréningový cyklus v krytých halách 
v areáli ŠK Blava. Tu sú možnosti a kapacita 
tréningov značne obmedzené, preto mnoho 
hráčov využíva aj iné termíny, možnosti spa-
ringov. 
Vzhľadom na možnosti a aktívnu reprezen-
táciu širokej základne detí sme prioritu vždy 
stavali na súťaži družstiev, kde sme dosahovali 
v posledných rokoch značné úspechy.  Preto 
je logické, že sme sa snažili posilňovať kádre 
jednotlivých družstiev vhodným hosťovaním.
  
Počas prestupového termínu odišli niektorí 
hráči, ale zároveň prišli noví, ktorí zatiaľ vhod-
ne doplnili klub na tréningový proces. V no-

vembri sa otvorila prípravka detí vo veku 5 - 6 
rokov, ktoré sa zaregistrovali na STZ. Záujem 
je zatiaľ dobrý a deťom sa prvé kroky v teniso-
vej prípravke páčia. Tréning pozostáva z koor-
dinačných prvkov a začiatku tenisovej abece-
dy. Trénerom prípravky sa stal Michal Čálik, 
syn reprezentačného trénera Daniela Čálika. 

V celkovom rebríčku klubov STZ za rok 
2016 sme skončili na 22. mieste zo 196 ak-
tívnych klubov v rámci celého Slovenska, čo je 
úspech. Je vidieť, že v klube sa dobre pracuje  
s deťmi, ktorým záleží na súťažnom teni-
se.  Tento úspech je založený hlavne na obe-
ti hráčov a ich najbližších. Veľká vďaka patrí 
trénerom, či už minulým, ale aj terajším, za 
napredovanie detí.

CTM – Centrum talentovanej mládeže 
Už druhý rok za sebou za výborné umiestne-
nie jednotlivcov v celoslovenskom rebríčku  
a úspechy v súťaži družstiev nám bola pride-
lená po podpise zmluvy TSM, čím klub zís-
kal ďalšie výhody zo strany STZ. Za výchovu 
mládeže do 14 rokov sme podpísali ďalšiu 
zmluvu o podpore klubov aktívne pracujúcich  
s mládežou na rok 2016. Ak si chce klub udr-
žať takýto štandard, bude potrebné vychovávať  
a venovať sa mladým hráčom, čo klub na jed-
nej strane zaväzuje, ale na druhej teší, ak sa 
hráčom darí a venujú sa športu. Bude veľa zá-
ležať od rodičov, trénerov, klubu a podporova-
teľov TK ŠK 1928 BLAVA Jaslovské Bohunice. 

Organizované turnaje
Deti svojimi výsledkami robia dobré meno 
nielen sebe, tenisovému oddielu, ale v nepo-
slednom rade aj obci. Tieto výsledky nezostali 
nepovšimnuté ani zo strany najvyššieho ria- 
diaceho orgánu STZ, ktorý nám pridelil orga-
nizovať významné celoštátne turnaje v mlá-
dežníckych kategóriách. V decembri 2015 sme 
v novej prebiehajúcej sezóne usporiadali zim-
né regionálne majstrovstvá kraja dorasteniek. 
Taktiež v marci 2016 sme zorganizovali zimný 

turnaj druhej najvyššej kategórie „B“ doraste-
niek a v januári mladších žiakov. V lete to bol 
turnaj staršieho žiactva kategórie ,,B“. Celko-
vo sme zorganizovali 4 celoslovenské tenisové 
turnaje.
Pre rok 2017 nám STZ znovu pridelil organi-
záciu turnajov. Už v decembri budeme orga-
nizovať halové majstrovstvá regiónu starších 
žiakov, v januári turnaj triedy ,,B“ dorasteniek 
a v marci turnaj triedy ,,B“ starších žiačok.  
V letnej sezóne to bude turnaj triedy ,,C“ dora-

stu a staršieho žiactva.
Na záver by som chcel vysloviť úprimné po-
ďakovanie hlavne hráčom, ktorí reprezentujú 
klub, ich rodičom, trénerom, členom výkon-
ného výboru, kapitánom družstiev a vedeniu 
obce za podporu a starostlivosť pri rozvoji toh-
to športu. 

Ing.  Martin Junas, predseda TK ŠK 1928 Blava 
J. Bohunice

Družstvo žien 1.liga TK ŠK Blava Jasl. Bohunice  Na foto zľava: Patrícia Junasová, Lea Remenárová, Saša Mrvová, Saša  Matejčíková,
Chiara Supák, Laura Maluniaková, pred zápasom 1.kola s  Tenisovou Akadémiou Prešov  

stOlnOtEnisOVÝ OddiEl pOtVrdzuJE sVOJu KValitu

V polovici septembra sa začala nová stol-
notenisová sezóna. Pre náš oddiel je to 
jubilejná - 10. v poradí.

V súťažiach reprezentuje náš oddiel 5 druž-
stiev dospelých (3. liga, 5. liga, 6. liga 8.A liga, 
8.B liga)a 2 družstvá žiakov (1. liga a 2. liga).
Doteraz bolo odohratých 9 kôl – t.j. chýbajú  
2 kolá do ukončenia 1. polovice súťaží.

Výborne si vedie A-družstvo ako nováčik v 3. 
lige. V rovnakej zostave suverénne postúpilo 
zo 4. ligy a je v súčasnosti na skvelom 3. mieste 
tabuľky, z ktorej postupujú prvé dve družstvá. 
Konkurencia je však veľká a momentálne je 
toto umiestnenie maximom, ktoré je možné 
reálne dosiahnuť. Konkurentmi sú totiž re-
zervy družstiev z  1. a 2. ligy, ktoré disponujú 
kvalitnými hráčmi so skúsenosťami z vyšších 
líg – Galanta C, Piešťany B, Elastik Trnava B, 
Leopoldov B, Sládkovičovo B. 
Doterajšia bilancia je: 6 výhier, 1 remíza a 2 
prehry. Za družstvo nastupujú – Miro Rábara, 
úspešnosť 75% (27 výhier z 36 zápasov), Vlado 
Tibenský 61,1% (22/36), Patrik Sýkora 59,3% 
(19/32), Jozef Čápka 44,3% (13/30). Doma sa 
nám podarilo zdolať aj suverénneho lídra sú-
ťaže  – Galantu C a navyše hladko 13:5, a toto 
bola jediná doterajšia strata tohto družstva.  
Veľkým prísľubom do budúcnosti je stále sa 
zlepšujúci 15-ročný Patrik Sýkora. Napriek 
vyššej a kvalitnejšej lige jeho úspešnosť opro-
ti minulému roku narástla o 15%. Kvalitným 

tréningom si výbornú výkonnosť držia aj ďalší 
hráči.

B-družstvo je v strede tabuľky 5. ligy (6. 
miesto) s bilanciou: 4 výhry, 1 remíza, 3 pre-
hry. Družstvo tvoria: Patrik Sýkora, úspešno-
sť 90% (18 výhier/20 zápasov), Štefan Lehen 
75% (18/24), Pavol Heteš 61,5% (8/13), Ka-
rol Gajdoš ml. 52,2% (12/23), Peter Gajarský  
33,3% (8/24), Tibor Matovič 16,7% (2/12).

C-družstvo je nováčikom v 6. lige a zatiaľ mu 

patrí stred tabuľky - 6. miesto s bilanciou: 3 vý-
hry, 2 remízy, 3 prehry. Za družstvo nastupujú 
Pavol Heteš 83,3% úspešnosť (20 výhier/ 24 
zápasov), Štefan Lehen 66,7% (16/24), Miloš 
Rapant 52% (13/25), Rasťo Michalec  46,15% 
(12/26), Martin Matovič 40,7% (11/27). Nebyť 
dvoch zbytočných prehier, mohlo byť družstvo 
na 3. mieste tabuľky. Do oddielu po pobyte  
v zahraničí pribudol náš bývalý hráč Pavol 
Heteš, ktorý preukazuje výbornú výkonnosť. 
Naopak, troška stagnujú naši mladíci, Rasťo 
Michalec a Martin Matovič. Verím, že inten-
zívnejším tréningom toto obdobie čoskoro 
prekonajú.

D-družstvu patrí v 8.A lige 3. miesto za 5 
víťazstiev a 3 prehry. V družstve hrajú Ka-
rol Gajdoš st. 58,3% (21 výhier/36 zápasov), 
František Rolenčík 56,3% (18/32), Pavol Heteš  
87,5% (14/16), Ondrej Zachar 43,8% (7/16), 
Tomáš Hyža 23,8% (5/21) a Martina Čápková.

E-družstvo je v 8.B lige zatiaľ bez víťazstva. 
Nastupuje v ňom však len naša najmlad-
šia generácia bez podpory starších hráčov  
a zatiaľ len zbiera cenné skúsenosti v stretnuti-
ach s dospelými protivníkmi. Za družstvo na-
stupujú Tomáš Matovič  - úspešnosť 46,4% (13 
výhier/28 zápasov), Lucia Čapkovičová 34,4% 
(11/32), Viktória Urbanovská  43,75% (7/16), 
Soňa Krajčovičová 6,25% (1/16), Adrián Ro-
lenčík 3,6% (1/28). Žiaci sa postupne zlepšujú, 
a keď vydržia v tréningovom úsilí, väčšie úspe-

por. Mužstvo Z V R P + -  B
1. Gasto Galanta ”C” 9 8 0 1 107 : 55 25
2. MTJ Piešťany - Moravany ”B” 9 8 0 1 112 : 50 25
3. STO Blava Jaslovské Bohunice 9 6 1 2 95 : 67 22
4. STK ELASTIK Trnava ”B” 9 5 1 3 90 : 72 20
5. MSTK Leopoldov ”B” 9 5 1 3 96 : 66 20
6. Slavoj Sládkovičovo ”B” 9 5 0 4 86 : 76 19
7. ZŠK Mesta Vrbové 9 4 1 4 74 : 88 18
8. SK Vydrany ”C” 9 4 1 4 71 : 91 18
9. OSTK Malženice 9 2 1 6 68 : 94 14

10. STK Pata 9 2 0 7 60 : 102 13
11. STO Veľké Úľany ”B” 9 1 1 7 59 : 103 12
12. ŠKP Trnava 9 0 1 8 54 : 108 10
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V roku 2016 vyvíjal činnosť aj futbalový vete-
rán klub. Partia starých pánov sa pravidelne 
stretáva pri futbale každú nedeľu predpolud-
ním na vedľajšom ihrisku v areáli ŠK Blava, na 
ktorom sú vítaní aj ostatní nadšenci a priazniv-
ci futbalu.
Od apríla sme odohrali niekoľko priateľských 
futbalových zápasov. Okrem už tradičných 
mužstiev z okolitých obcí ako Zeleneč, Hrnči-
arovce, V. Kostoľany alebo Červeník odohrali 
aj zápasy so súpermi, s ktorými sme doteraz 
nehrali. Tieto konfrontácie boli zaujímavé, na-
koľko sa jednalo o kvalitné a futbalovo vyspelé 

mužstvá. Na zápasy sa schádzalo pravidelne asi 
15 hráčov, samozrejme na domácich zápasoch 
bol počet hráčov vyšší. Momentálne veterán 
klub eviduje 25 hráčov.

Bilancia odohraných zápasov v roku 2016:
23. 4. Pavlice - doma 6 : 2 (góly: Peter Magu-
la 2, Stanislav Škoda 2, Pavol Bobák, Vladimír 
Hrabovský)
21. 5. Pavlice - vonku 0 : 6
3. -5. 6. pobyt Lipt. Ján - súper nám odriekol 
zápas
11. 6. Kátlovce - vonku 6 : 0 (góly: Róbert Va-

vruš 3, Jozef Čápka, Adrián Chudý, Stanislav 
Škoda)
25. 6. Varín - doma 2 : 2 (góly: Pavol Bobák 2)
4. 7. Limbach - vonku 1 : 2 (gól: Tomáš Bo-
hunčák)
6. 8. Šaštín - doma 4 : 2 (góly: Štefan Ryška 2, 
Peter Kučera, Martin Kurek)
20. 8. Varín - vonku 2 : 0 (góly: Vladimír Hra-
bovský 2)
14. 9. Limbach - doma 3 : 3 (góly: Pavol Bobák, 
Peter Magula, Róbert Vavruš)
1. 10. Červeník - doma 0 : 2 

Stanislav Škoda

chy určite prídu už čoskoro.
V súťažiach žiakov pod trénerskou taktov-
kou RNDr. Karola Gajdoša hrajú 2 družstvá: 
A-družstvo je v 1. lige na 4. mieste za 2 vý-
hry a 2 prehry. Za družstvo nastupujú Tomáš 
Hyža 66,6% úspešnosť  (8 výhier/12 zápasov), 
Viktória Urbanovská 63,4% (7/11), Tomáš 
Matovič 50% (3/6), Lucia Čapkovičová 42,9% 
(3/7).  B-družstvo je v 2. lige  na 2. mieste za 
4 víťazstvá a 1 prehru. Družstvo reprezentujú 
Lucia Čapkovičová 100% (4/4),  Viktória Ur-
banovská 92,9% (13/14), Adrián Rolenčík 80% 
(12/15), Marek Hulík 75% (9/12).
V poslednej dobe nám poklesol prílev naj-
mladších záujemcov o stolný tenis – žiaci 1. 

stupňa ZŠ. Preto by som rád oslovil žiakov 2. 
až 5. ročníka ZŠ, aby sa pridali k nášmu od-
dielu (utorok, štvrtok, piatok o 16:30) a stali 
sa budúcimi nasledovníkmi šikovných žiakov  
a dorastencov, ktorých sme pod trénerským 
vedením RNDr. Gajdoša doteraz vychovali.

V prvú januárovú sobotu 7.1.2017 pripravu-
jeme jubilejný 10. ročník stolnotenisového 
turnaja  pre všetkých neregistrovaných a rekre-
ačných hráčov, ktorí si chcú zmerať svoje sily  
a vyskákať v telocvični ZŠ prebytočné kilogra-
my nabraté počas vianočných sviatkov. Všet-
kých týmto srdečne pozývame – prezentácia 
do 8:30 v telocvični ZŠ.

Do nového kalendárneho roka chcem zaželať 
všetkým členom nášho oddielu veľa zdravia, 
tréningového elánu a úspešných výsledkov.
Na záver by som rád poďakoval vedeniu obce  
Jaslovské Bohunice a obecnému zastupiteľstvu 
za finančnú podporu vynakladanú pre náš od-
diel. Zároveň chcem poďakovať vedeniu ZŠ za 
bezproblémové vychádzanie v ústrety pri pre-
najímaní  telocvične. 

Ing. Jozef Čápka 
tajomník VV STO

Foto: archív STO 

Zápas v Limbachu:
Horný rad zľava:  Róbert Krč, Dušan Malatinský, Tomáš Bohunčák,  Peter Kučera, Adrián Chudý, Pavol Bobák, Miloš Horváth, Jozef Čápka, 
Martin Kurek. Dolný rad zľava: Ľuboš Bokor, Andrej Junas, Peter Magula, Jozef Demovič, Stanislav Škoda, Vladimír Hrabovský, Róbert Vavruš

Autor:  Stanislav Škoda 

hráme futbal pre radosť 

ÚspEšnÝ rOK prípraVKy
Rok 2016 bol z pohľadu fungovania príprav-
ky veľmi úspešný. Stabilita kádra, hojná účasť 
chlapcov na tréningových jednotkách a ich 
radosť z futbalu sa podpísali aj na výsledkoch.  
V jarnej časti sezóny 2015/2016 chlapci skon-
čili na 2. mieste v konečnej tabuľke. Po tejto 
sezóne odišli k žiakom dvaja hráči. Počas je-

sene chlapci ukazovali vysoký štandard svojich 
výkonov a až v poslednom zápase našli premo-
žiteľa, a pred odvetnou jarnou časťou sme na 
druhom mieste. Týmto by som chcel chlapcom 
poďakovať a zaželať im hlavne veľa zdravia, aby 
mohli svoj nesporný talent stále rozvíjať a ro-
biť radosť nielen nám, ale aj svojim rodičom, 

ktorí ich podporujú, čo si ja ako tréner veľmi 
vážim. Tiež by som chcel poďakovať všetkým 
pracovníkom a činovníkom ŠK BLAVA 1928 
za ich podporu  a pomoc, ktorú chalani ešte 
v ich veku tak nevnímajú, ale je veľmi dôležitá 
pre bezproblémový chod klubu.

Tréner Marek Maška

Blížia sa sviatky Vianoc a s nimi pri-
chádza aj koniec roka. Máme za sebou 
ďalší rok, ďalší kus života. Verím, že pre 
väčšinu z nás bol naplnený pozitívny-
mi vecami, či v súkromí alebo v práci. 
Skončil sa futbalový rok ŠK Blava 1928, 
ale svoju činnosť bilancujú aj ďalšie klu-
by, ktoré združujeme. Pevne verím, že 
sme sa posunuli o kúsok vyššie a priná-
šali celý rok radosť, potešenie, športové 
vyžitie pre všetkých a so všetkým, čo  
k športu patrí. Ale hlavne príjemné zá-
žitky a športové výsledky. Chcel by som 
tento čas a toto miesto využiť na poďa-
kovanie. V prvom rade patrí veľké poďa-
kovanie hlavne vám, športovým fanú- 

šikom. Poďakovanie patrí aj všetkým 
poslancom obecného zastupiteľstva, 
kolegom, funkcionárom, hráčom, ro-
dičom, všetkým futbalovým mužstvám 
a klubom združených v ŠK Blave 1928 
a zvlášť  pani starostke Božene Krajčo-
vičovej, ktorá pri svojich povinnostiach 
je ešte aj prezidentkou klubu ŠK Blava 
1928 Jaslovské Bohunice. Spoločne my 
všetci  dávame obci Jaslovské Bohunice 
život. Ešte raz veľké ďakujeme a všet-
kým  prajeme  príjemné vianočné sviat-
ky a všetko dobré v roku 2017.

 kolektív ŠK Blava 1928 
Jaslovské Bohunice
Mgr. Marek Juhász

spoločne dávame obci život

Vážení rodičia a deti,
oznamujeme vám, že vo futbalovom klube ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice 
prebieha nábor detí do našich mládežníckych kategórií pre deti od 5 rokov.  
Záujemcovia ktorí majú chuť a chcú reprezentovať futbal v Jaslovských Bo-
huniciach nech sa ozvú na tel.č. 0905 623 988 – alebo nás príďte pozrieť na 
štadión, kde hrajú naše malé futbalové nádeje. 

Mgr. Marek Juhász

Základ každého futbalového tímu nerobia iba hráči, dôležitou súčas-
ťou sú aj ľudia, ktorí dbajú o správny chod klubu alebo tú najlepšiu 
kvalitu ihriska.
Od 1.9.2016 sa novým členom našej futbalovej rodiny stal hospodár 
pán Vladimír Krajčovič. Prajeme mu veľa síl a energie v práci, ktorá 
nie je jednoduchá.
Poďakovanie patrí za odvedené služby bývalému hospodárovi Ivanovi 
Polešenskému, ktorý z osobných dôvodov ukončil pôsobenie. Ďaku-
jeme!

Mgr. Marek Juhász

predstavujeme nového hospodára

Krajčovič Vladimír



renými. Čo mňa osobne prekvapilo, bola hra 
na ihriskách súperov, kde sme získali dostatok 
bodov, a naopak, z čoho som sklamaný, sú za-
váhania a, hlavne, prístup v niektorých domá-
cich zápasoch. Určite sa v domácich zápasoch 
musíme prezentovať inak ako doteraz. Toto 
bude jedna z hlavných priorít v zimnej prípra-
ve, na ktorej sa budeme snažiť popracovať. 
Celkovo jesennú časť hodnotím ako uspo-
kojivú v tom smere, že sa nám 
podarilo stabilizovať káder a 
dohnať určité tréningové res-
ty. Naopak, po výsledkovej 
stránke a stránke postavenia  
v tabuľke som nespokojný.  
K úplnej spokojnosti mi chýba 
zopár bodov v konečnom rezul-
táte. Nebyť zaváhaní v niekto-
rých domácich zápasoch, moh-
lo byť naše postavenie v tabuľke  
o niečo lepšie. 
Čo sa týka mužstva, nerád by 
som niekoho vyzdvihoval, lebo 
futbal je kolektívna hra, nie 
hra jednotlivcov. Vždy budeme 
hodnotení ako kolektív, nie ako 
jednotlivec. Počas jesene boli  
v niektorých zápasoch veľmi 
dobré výkony, ale aj slabšie. 

Nám ide o to, aby tých slabších bolo čo najme-
nej. 
Čo sa týka blízkej budúcnosti, určite prídu 
počas zimnej prípravy na skúšku dajakí noví 
hráči. Chceli by sme jedného hráča do defen-
zívy, ale v prvom rade nám pôjde o to, aby sme 
zohnali minimálne dvoch hráčov do ofenzívy. 
V tejto formácii sme mali počas jesennej časti 
asi najväčšie problémy. Postupne by sme chceli 

začať dávať príležitosť aj odchovancom z dora-
stu. V tomto prípade budeme musieť byť my, 
ale aj chlapci trpezliví a robiť to postupnými 
krokmi. Pôjde nám o to, aby sa čo najviac 
chlapcov časom dostalo do kádra mužstva.  
V konečnom dôsledku bude záležať aj na nich 
samotných, ako k tomu pristúpia.

Patrik Maron, tréner
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V jesennej časti sme odohrali aj veľmi za-
ujímavé zápasy, ktoré mali vysokú kul-
túrnu a spoločenskú zložku. V Slovnaft 

Cupe sme narazili na druholigistu  z Pohronia 
a v hodovom zápase sme privítali susedné 
Malženice. Aj keď nám oba zápasy výsledkovo, 
respektíve bodovo nevyšli, hodnotíme ich na 
vysokej úrovni po všetkých stránkach.

V Jaslovských Bohuniciach sa na hodový duel 
s Malženicami pripravili. Mužstvá nastupova-

li v sprievode malých prípravkárov. Na ihris-
ku bola nachystaná brána z klubových vlajok. 
Súpera privítali dresom pri príležitosti stret-
nutia. Cez polčas vyžrebovali držiteľov lístkov 
a odmenili ich vecnými cenami. Hľadisko sa 
zaplnilo veľmi solídne. Neoficiálny údaj ho-
vorí, že na tribúnach mohlo byť asi osemsto 
divákov. 

Veľmi pekný a zaujímavý duel diváci moh-
li vidieť v Slovnaft Cupe tak ako minulý rok, 

kde sme odohrali s majstrovským Trenčínom 
solídnu partiu. Tentoraz sme boli druholigisto-
vi z Pohronia viac ako vyrovnaným súperom. 
Dva góly streli Adam Pavlík a v závere ešte ne-
premenil samostatný nájazd. Hetrikom mohol 
poslať toto stretnutie do pokutových kopov,  
kde by bola šanca 50 na 50. Hostia vyhrali 3:2, 
funkcionári vychválili športový areál, štadión, 
kvalitu trávnika, organizáciu, ktorú, ako sami 
povedali,  nevidieť na druholigovej úrovni!

Mgr. Marek Juhász

V médiách sa objavili pozitívne ohlasy na klub aj obec

V prEdprípraVKE mÁmE JEdnO diEVča
Toto leto vedenie ŠK BLAVA 1928 Jaslovské 
Bohunice založilo mužstvo predprípravky 
„U9“. Jedná sa o najmladšiu vekovú kategó-
riu, v ktorej u nás pôsobia chlapci a jedno 
dievča (naša vždy usmiata kvetinka) vo veku 
od 5 do 9 rokov. Ukázalo sa, že to bola správ-
na voľba, keďže máme v mužstve celkovo 27 
detí a minimálny počet na tréningoch, ktoré 
sú 2-krát do týždňa, neklesol pod 20! 
Hráči ešte nie sú registrovaní, ale aj napriek 

tomu hrajú vlastnú súťaž, kde je celkovo 9 tí-
mov. Na jeseň sme  odohrali 7 zápasov s bilan-
ciou: 1 výhra, 1 remíza a 5 prehier. Ale u týchto 
detí ešte vôbec nie sú dôležité výsledky, ale tá 
úprimná radosť v očiach pri každom strele-
nom góle či už na tréningu alebo zápase!
Na záver by som ešte poďakoval - vedeniu ŠK 
BLAVA 1928 za to, že prišli s touto myšlienkou 
a umožnili tak deťom z našej obce rozvíjať sa 
po fyzickej, ale aj psychickej stránke - začleňo-

vanie sa do kolektívu, čo je v ich veku nesmier-
ne dôležité,
- rodičom, ktorí veľmi poctivo berú to, že majú 
doma malého futbalistu, sú ochotní a nápo-
mocní vždy, keď si to situácia vyžaduje,
- ale hlavne deťom! Lebo je až neskutočné, ako 
vážne berú každý tréning, každý zápas a ako 
futbalovo napredujú!

Matej Meško
tréner

Výsledky  3. kola ZsFZ – 4. liga SZ 
Vrbové – Hlohovec 2 : 2
Bánovce – Partizánske 5 : 2
Borčice - Trenčianske Teplice 8 : 0
Šimonovany - Jaslovské Bohunice 0 : 2
Častkovce - Nová Dubnica 2 : 0
Myjava B - TJ Prečín 0 : 0
Boleráz – Malženice 1 : 1
Tren. Stankovce – Holíč 1 : 0

už len záujem detí o futbal je malým víťazstvom
Hodnotenie roka 2016 - Žiaci U-15
Rok 2016 sa už pomaly blíži do cieľovej ro-
vinky a je preto namieste obzrieť sa späť. 
V prvom rade musím za seba, a určite aj 
za ľudí, ktorí ma ako začínajúceho trénera 
podporujú a ktorí mi pomáhajú, vysloviť 
poďakovanie všetkým chlapcom, ktorí si na-
šli cestu na náš štadión. A že je to už nejaký 
štadión. Areál a jeho vybavenie je pýchou 
obce a závidia nám ho nejedni funkcionári  

a fanúšikovia z omnoho väčších klubov. Pre-
to by malo byť cťou a snom každého mladé-
ho futbalistu z dediny a blízkeho okolia hájiť 
farby klubu. 
Dostávam sa tak k najväčšiemu pozitívu uply-
nulého roka, a to je očividné zvýšenie účasti 
chlapcov na tréningoch a zápasoch. Veď keď 
som k tímu v lete 2015 nastupoval, “Bylo nás 
pět”. Dnes chodia chlapci na tréning v hojnej- 
šom počte a tento počet neustále stúpa. Sa-
mozrejme, ja ako tréner by som chcel neustále 
vyhrávať, no zároveň viem, že už len samotný 
záujem detí z Bohuníc o futbal je malým ví-
ťazstvom. Preto na prvé miesto kladieme ra-
dosť z hry a napredovania. Výsledky pre nás 
zatiaľ nie sú meradlom úspechu, hoci verím, 
že poctivým prístupom zmeníme časom aj tie. 
Myslím, že chlapci pochopili, že k nim pristu-
pujeme so starostlivosťou a maximálnou sna-

hou dať im základy tak potrebné pre ich ďalší 
vývin, a to nielen futbalový, ale i ľudský. A hoci 
by sa mohlo zdať, že rok 2016 nepriniesol žia-
kom veľa radosti z výsledkov, my, ktorí s chlap-
cami na ihrisku trávime čas, vieme, že prešli 
kus cesty. Som rád, že záujem mladých o futbal 
v Bohuniciach stúpa. ŠK Blava je totižto dnes 
nielen klub, ale je to značka kvality a rodinné-
ho zázemia. 
Hráči: Padyšák Lukáš, Plesník Samuel, Baj-
za Dominik, Bajza Šimon, Cibulka Matúš, 
Šimko Sebastián, Bulla Patrik, Bardáč Jakub, 
Kučera Peter, Šallai Erik, Kostolanský Lukáš, 
Bača Martin, Gula Pavol, Hrebíček Marko, Bo-
hunický Matej, Tomašovič Martin, Tomašovič 
Tomáš, Bošnák Adam, Klč Denis, Toráč To-
máš, Toráč Richard, Junas Dušan, Martinovič 
Pavol, Ilavský Martin.

Martin Machovič, tréner

Moje pôsobenie pri „A“ mužstve začalo zači-
atkom mája. Po príchode som našiel 13-člen-
ný káder, ktorému vypomáhali 2 - 3 hráči  
z dorastu a k tomu všetkému sa mužstvo po-
hybovalo v druhej polovici tabuľky. Hlavnou 
úlohou v tomto období bolo skonsolidovať 
mužstvo a dohnať tréningový deficit, lebo 
ešte stále bolo o čo hrať. Myslím si, že v ko-
nečnom dôsledku sa nám to k spokojnosti 
všetkých aj podarilo a sezónu sme ukončili 
na 11. mieste. 

Aby sme sa  podobným problémom vyhli aj  
v novej sezóne, našou prvoradou úlohou bolo 
mužstvo vhodne doplniť. Do kádra pribudlo 
päť nových hráčov, pričom nám pri dopĺňaní 
nešlo len o kvantitu, ale najmä kvalitu, a o vy-
tvorenie konkurencieschopného kádra. Čas na 
letnú prípravu sme mali len niečo cez tri týžd-
ne. V tomto období sme potrebovali popraco-
vať na určitých veciach a snažiť sa zapracovať 
čo najlepšie nových hráčov do mužstva. My-
slím, že v krátkom časovom horizonte sa nám 

to ako-tak podarilo. 
Vstup do novej sezóny sme mali celkom vy-
darený a pohybovali sme sa na prvých troch 
– štyroch miestach v tabuľke. Prvé naše prehry 
prišli až s najväčšími ašpirantami na postup,  
a to s mužstvom Borčíc na ich ihrisku a v do-
mácom prostredí sme vo vyrovnanom zápase 
zaváhali s Bánovcami. Dovolím si však tvrdiť, 
že ani v jednom z týchto zápasov sme neboli 
slabším mužstvom. V ostatných zápasoch sme 
striedali lepšie momenty s tými menej vyda-

Vždy budeme hodnotení ako kolektív, nie ako jednotlivec

Futbalové mužstvo žiakovMartin Machovič

Hodový futbal s Malženicami
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